

ອົງການ ເຮວວິຕັດ ສະວິດ ເພື່ອການຮ່ວມມືສາກົນ
ການບໍລິການຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ແລະ ສ້າງຄວາມຮັບຮູ້
ໃຫ້ແກ່ຊຸມຊົນທີ່ບໍ່ສາມາດຊ່ວຍເຫຼືອຕົວເອງໄດ້
ໃນ ສປປ ລາວ

ແຜນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ (SEP)

ກັນຍາ 2021

1. ບົດແນະນຳກ່ຽວກັບໂຄງການ

ໂຄງການບໍລິການຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ແລະ ສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ ໃຫ້ແກ່ຊຸມຊົນທີ່ບໍ່ສາມາດຊ່ວຍເຫຼືອຕົວເອງໄດ້ ຈະເສີມສ້າງທະນາຄານການເງິນໂຄງການລົງທຶນ (IPF), ໂຄງການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ການຂຶ້ນທະບຽນທີ່ດິນຢ່າງເປັນລະບົບໃນ ສປປ ລາວ, ໂດຍການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ຄວາມຮັບຮູ້ກ່ຽວກັບສິດທິພື້ນຖານ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ການດຳລົງຊີວິດ. ເຖິງແນວໃດກໍ່ຕາມ, ໂຄງການດັ່ງກ່າວ ໄດ້ມີຄວາມຄືບໜ້າ ລວມທັງສິດພື້ນຖານທາງດ້ານກົດໝາຍທີ່ສຳຄັນ ຕໍ່ກັບບັນຫາສັງຄົມ ເຊັ່ນ: ເພດ ແລະ ຄວາມພິການ ຕາມຂອບກົດໝາຍຂອງສປປ ລາວ ເພື່ອເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງຄວາມພະຍາຍາມ ເພື່ອເສີມຂະຫຍາຍການສະໜອງ ແລະ ກົນໄກການບໍລິການຂໍ້ມູນຂ່າວສານຂອງຮາກຖານ.

ອີງຕາມການຄົ້ນຄວ້າພາຍໃຕ້ຂອບການຄຸ້ມຄອງສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສັງຄົມ (ESMF), ຂອບການພັດທະນາກຸ່ມຊົນເຜົ່າ (EGDF) ແລະ ແຜນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ (SEP) ຂອງໂຄງການການຂຶ້ນທະບຽນທີ່ດິນຢ່າງເປັນລະບົບ (P169669) ກ່ຽວກັບຜົນກະທົບທາງເສດຖະກິດ, ສັງຄົມ, ວັດທະນະທຳ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ທາງກົງ ແລະ ທາງອ້ອມ. ຕໍ່ກັບຊົນເຜົ່າພື້ນເມືອງ (IPs) ໂດຍໂຄງການດັ່ງກ່າວ, ແຜນການເຊື່ອມໂຍງຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມ ຂອງໂຄງການບໍລິການຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານ ແລະ ສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ ສຳລັບຊຸມຊົນທີ່ບໍ່ສາມາດຊ່ວຍເຫຼືອຕົວເອງໄດ້ ຈະໄດ້ຮັບການປັບປຸງເພື່ອຮັບປະກັນວ່າ ກຸ່ມຊົນເຜົ່າພື້ນເມືອງ (ຖືກຮັບຮູ້ຢ່າງເປັນທາງການ ວ່າເປັນກຸ່ມຊົນເຜົ່າໃນ ສປປ ລາວ) ໄດ້ຮັບການໃຫ້ປຶກສາຢ່າງເຕັມສ່ວນ ແລະ ມີໂອກາດເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງຫ້າວຫັນ, ການອອກແບບໂຄງການ ແລະ ການກຳນົດການຈັດການການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ. ໂຄງການບໍລິການຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ແລະ ສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ ສຳລັບຊຸມຊົນທີ່ບໍ່ສາມາດຊ່ວຍເຫຼືອຕົວເອງ ໄດ້ ແມ່ນຈະແນໃສ່ການປັບປຸງການເຂົ້າເຖິງຂໍ້ມູນຂ່າວສານທາງດ້ານຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິດໃນການດຳລົງຊີວິດ, ແກ້ໄຂການເຂົ້າເຖິງຄວາມຍຸຕິທຳທີ່ຫຍຸ້ງຍາກ ແລະ ຄວາມຮັບຮູ້ທາງດ້ານກົດໝາຍຕໍ່າ ໂດຍການສະໜອງການສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ ແລະ ການບໍລິການໃຫ້ຄຳປຶກສາດ້ານກົດໝາຍແກ່ຊຸມຊົນທີ່ທຸກຍາກທີ່ສຸດ ແລະ ບໍ່ສາມາດຊ່ວຍເຫຼືອ ຕົວເອງໄດ້ ດ້ວຍວິທີການທີ່ສອດຄ່ອງກັບເງື່ອນໄຂທີ່ເປັນເອກະລັກຂອງເຂົາເຈົ້າ. ການສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ ແລະ ການສ້າງຂີດຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່ການໃຫ້ຄຳປຶກສາ ແລະ ການບໍລິການດ້ານກົດໝາຍ ແມ່ນສຸມໃສ່ການປັບປຸງການເຂົ້າເຖິງຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ກ່ຽວກັບຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິດໃນການດຳລົງຊີວິດ ທີ່ມີຄວາມສຳຄັນຕໍ່ການດຳລົງຊີວິດ ແລະ ການດຳລົງຊີວິດຂອງຊຸມຊົນຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ. ການເພີ່ມຄວາມຮັບຮູ້ ແລະ ການປັບປຸງຄວາມສາມາດໃນການໃຫ້ຄຳປຶກສາທາງດ້ານກົດໝາຍ ຈະຊ່ວຍໃຫ້ຊຸມຊົນໃນການກະກຽມ ແລະ ແກ້ໄຂສິ່ງທ້າທາຍ ແລະ ຜົນກະທົບຕໍ່ຊີວິດການເປັນຢູ່ ທີ່ເກີດຈາກການລົງທຶນທີ່ອີງໃສ່ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ຂອງ ສປປ ລາວ. ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອລ້າ ຍັງຈະແນໃສ່ເສີມຂະຫຍາຍວິທີຂັ້ນຮາກຖານ ສູ່ ຂັ້ນເທິງ, ອົງການຂອງຊຸມຊົນທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ຄວາມສາມາດຂອງອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນທີ່ຈະຮັບປະກັນຄວາມຍືນຍົງຂອງການລົງທຶນ.

ຜູ້ທີ່ໄດ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອລ້າ ຈະແມ່ນຜູ້ທີ່ທຸກຍາກທີ່ສຸດ ແລະ ບໍ່ມີຄວາມສາມາດຊ່ວຍເຫຼືອຕົວເອງໄດ້ ທັງທາງດ້ານເສດຖະກິດ ແລະ ສັງຄົມ ຂອງ ສປປ ລາວ. ໃນນັ້ນ ຈະລວມເຖິງບັນດາຊົນເຜົ່າ (ຈີນ-ຕິເບດ, ມົ້ງ-ລູມຽນ ແລະ ມອນ-ຂະແມ), ແມ່ຍິງ ແລະ ຜູ້ພິການ. ຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ ຈະຢູ່ໃນເຂດຊົນນະບົດທີ່ທຸກຍາກ ແລະ ຫ່າງໄກສອກຫຼີກ, ລວມທັງ ຜູ້ທີ່ໄດ້ຕັ້ງຖິ່ນຖານຢູ່ໃນເຂດທີ່ຖືວ່າເປັນດິນປ່າຂອງລັດ.

ເປົ້າໝາຍການພັດທະນາຂອງໂຄງການ ແມ່ນເພື່ອປັບປຸງການເຂົ້າເຖິງຂໍ້ມູນຂ່າວສານທາງດ້ານກິດໝາຍ ແລະ ການບໍລິການໃຫ້ຄຳປຶກສາດ້ານຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິດໃນການດຳລົງຊີວິດ ໃຫ້ແກ່ຜູ້ທຸກຍາກ ແລະ ບໍ່ສາມາດຊ່ວຍເຫຼືອຕົວເອງໄດ້ ທີ່ຖືກຄັດເລືອກ. ກິດຈະກຳດັ່ງກ່າວ ຈະເກີດຂຶ້ນໂດຍຜ່ານການເສີມສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງຂອງຊຸມຊົນທ້ອງຖິ່ນໃນການເຂົ້າເຖິງຂໍ້ມູນທີ່ມີຄຸນນະພາບທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບສິດທາງດ້ານກິດໝາຍພື້ນຖານ ກ່ຽວກັບການຄຸ້ມຄອງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ, ບົດບາດຍິງຊາຍ ແລະ ການເຂົ້າເຖິງກິນໄກການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ ໂດຍເນັ້ນໃສ່ສະມາຊິກໂຄງການ ຂອງກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ໃນທົ່ວປະເທດ.

ໂຄງການຂອງແຜນການເຊື່ອມໂຍງຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມ ຈະມີ 3 ຈຸດປະສົງຫຼັກຄື:

- (1) ຊີ້ນຳການປະສານງານ ແລະ ການຮ່ວມມື ລະຫວ່າງ ອົງການHELVETAS/ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ທີ່ດິນ ແລະ ບັນດາກະຊວງ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ໃນລະຫວ່າງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການດັ່ງກ່າວ;
- (2) ກຳນົດຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມທີ່ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ, ກຳນົດຍຸດທະສາດໃນການສ້າງ,ຮັກສາຄວາມສຳພັນທີ່ດີຕໍ່ກັບ ແລະ ການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຕົ້ນຕໍ ຂອງໂຄງການ; ແລະ
- (3) ຍຸດທະສາດ ແລະ ວິທີການ ການເຜີຍແຜ່ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ແລະ ການສື່ສານ ຢ່າງມີປະສິດທິຜົນ.

ໂຄງການດັ່ງກ່າວຈະຖືກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂດຍອົງການ Helvetas ໂດຍການຮ່ວມມືຢ່າງໃກ້ຊິດກັບກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ, ຊຶ່ງເປັນກຸ່ມເຮັດວຽກຂອງອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ທີ່ເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງເຄືອຂ່າຍອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນທີ່ບໍ່ສັງກັດລັດຖະບານ (INN) ໃນລາວ ແລະ ບັນດາສະມາຊິກ. ອົງການ Helvetas ແລະ ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ຈະເຮັດວຽກຮ່ວມກັບສູນກາງແນວລາວສ້າງຊາດ (LFND) ແລະ ສູນກາງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ (LWU), ພ້ອມດ້ວຍອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໂດຍມີການຊີ້ນຳ ແລະ ປຶກສາຫາລືຈາກກະຊວງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ (MONRE) ຊຶ່ງຕົ້ນຕໍແມ່ນຜ່ານກົມທີ່ດິນ (DoL) ແລະ ກະຊວງອື່ນໆທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ. ຕໍ່ກັບຈຸດປະສົງດັ່ງກ່າວ, ຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຊຶ່ງປະກອບດ້ວຍກະຊວງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ, ອົງການປົກຄອງຂັ້ນເມືອງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ, ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ, ອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ, ຜູ້ຕາງໜ້າຂອງຊຸມຊົນ, ອົງການ Helvetas ແລະ ທະນາຄານໂລກ ຈະຖືກສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນເພື່ອແນໃສ່ຮັບປະກັນການປະສານງານແລະ ການແກ້ໄຂຄວາມເຂົ້າໃຈຜິດທີ່ອາດຈະເກີດຂຶ້ນ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຕ່ລະໄລຍະ ແລະ ຕະຫຼອດການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດໂຄງການ.

ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກິດຈະກຳຂອງໂຄງການ ແມ່ນຈະຖືກດຳເນີນການ ໂດຍຜ່ານການສະໜອງ 6 ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ໃຫ້ສະມາຊິກຂອງກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ. ການຄັດເລືອກຜູ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອ

ຕໍ່ ຈະຖືກຄຸ້ມຄອງໂດຍຜ່ານຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງໂຄງການ ທີ່ຈະສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນໂດຍອົງການ Helvetas ຮ່ວມກັບ ສະມາຊິກຂອງກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ຊຶ່ງຈະໃຫ້ຄຳແນະນຳອົງການ Helvetas ກ່ຽວກັບເງື່ອນໄຂ ການຄັດເລືອກຜູ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອ ແລະ ການທົບທວນຄືນເອກະສານສະເໜີຂອງຜູ້ສະໝັກ. ກົດລະບຽບ ແລະ ຂັ້ນຕອນ ລະອຽດ ໃນການຄຸ້ມຄອງໂຄງການຍ່ອຍ ຈະຖືກລະບຸໄວ້ໃນຄູ່ມືການດຳເນີນງານຂອງໂຄງການ.

ໂຄງການດັ່ງກ່າວ ຈະກວມເອົາ 3 ອົງປະກອບດັ່ງນີ້:

ອົງປະກອບທີ 1 - ການສ້າງຄວາມອາດສາມາດຂອງອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ: ອົງປະກອບນີ້ສະໜັບສະໜູນການເສີມສ້າງ ຂີດຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນທີ່ເປັນສະມາຊິກໃນອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ເພື່ອ ເຜີຍແຜ່ການສ້າງຄວາມຮັບຮູ້, ການຝຶກອົບຮົມການບໍລິການໃຫ້ຄຳປຶກສາ ແກ່ຜູ້ອຳນວຍຄວາມສະດວກຂັ້ນບ້ານ ແລະ ອາສາສະໝັກດ້ານກົດໝາຍ ທີ່ຈະເຜີຍແຜ່ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ແລະ ໃຫ້ບໍລິການໃຫ້ຄຳປຶກສາແກ່ຊຸມຊົນຊົນນະບົດທີ່ທຸກ ຍາກ ແລະ ບໍ່ສາມາດຊ່ວຍເຫຼືອຕົວເອງໄດ້ ລວມທັງ ແມ່ຍິງ, ຄົນພິການ, ຊົນເຜົ່າ ແລະ ຊຸມຊົນທີ່ຕັ້ງຢູ່ໃນພູມສັນຖານ ເຂດຫ່າງໄກສອກຫຼີກ. ພະນັກງານ ຂອງສະມາຊິກກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ສະມາຊິກຂອງອົງ ການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ຈະໄດ້ຮັບການຝຶກອົບຮົມການເຜີຍແຜ່ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ກ່ຽວກັບສິດທິກ່ຽວຂ້ອງກັບຄວາມປອດ ໄພດ້ານການດຳລົງຊີວິດ, ການນຳໃຊ້ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ການເຂົ້າເຖິງຄວາມຍຸຕິທຳ, ພ້ອມທັງໄດ້ຮັບ ອຸປະກອນການຝຶກອົບຮົມໃໝ່ທີ່ໄດ້ຮັບການພັດທະນາ ເພື່ອທົດສອບວິທີການທີ່ສ້າງສັນ ໃນການເຂົ້າຮ່ວມກັບຊຸມຊົນ ຊົນນະບົດ, ລວມທັງອຸປະກອນວິດີໂອ. ນອກຈາກນັ້ນ, ອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ຈະໄດ້ຮັບການຝຶກອົບຮົມ ແລະ ແບບ ຝຶກຫັດ ກ່ຽວກັບການສະໜັບສະໜູນ ອາສາສະໝັກດ້ານກົດໝາຍ ແລະ ສະມາຊິກຄະນະກຳມະການໄກ່ເກ່ຍຂັ້ນບ້ານ ດ້ວຍການເສີມຂະຫຍາຍຄວາມສາມາດໃນການໃຫ້ບໍລິການໃຫ້ຄຳປຶກສາ. ການຈັດຝຶກອົບຮົມ ແລະ ແບບຝຶກຫັດ ໃຫ້ ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ສະມາຊິກອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ຈະໄດ້ຈັດຂຶ້ນຢູ່ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ຫຼື ຢູ່ບັນດາແຂວງ ທີ່ມີອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມຕັ້ງຢູ່ ແລະ ໃນກໍລະນີເຫຼົ່ານີ້ ຈະກົງກັບບັນດາແຂວງທີ່ມີກົດຈະກຳທີ່ໄດ້ຮັບ ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ຊຶ່ງຈະຖືກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາຍໃຕ້ອົງປະກອບທີ 2.

ອົງປະກອບຍ່ອຍ 1.1 - ການສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ ໃນການສ້າງຄວາມອາດສາມາດສຳລັບ ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບ ຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານທີ່ດິນ ສະມາຊິກອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ: ອົງການ Helvetas ສະໜອງການສ້າງຄວາມອາດສາມາດສຳລັບ ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ ເພື່ອດຳເນີນກິດຈະກຳທີ່ໄດ້ຮັບ ຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ (ພາຍໃຕ້ອົງປະກອບທີ 2) ທີ່ຕິດພັນກັບການສ້າງຄວາມຮັບຮູ້. ຜູ້ຊ່ຽວຊານດ້ານກົດໝາຍ ຂອງກອງເລຂາ ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ຈະຖືກບັນຈຸເຂົ້າເປັນທີ່ປຶກສາເພື່ອສະໜອງການຝຶກອົບຮົມຄູ່ຝຶກ (ToT) ກ່ຽວກັບການສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ ແລະ ການບໍລິການໃຫ້ຄຳປຶກສາ ໃຫ້ແກ່ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ສະມາຊິກຂອງອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ. ການຝຶກອົບຮົມຄູ່ຝຶກ ຂອງກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ສະມາຊິກອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ຈະຖືກຈັດຂຶ້ນ ໂດຍອີງໃສ່ກົດໝາຍທີ່ດິນ ແລະ ກົດໝາຍປ່າໄມ້ ສະບັບໃໝ່ ພ້ອມ ທັງເນັ້ນໃສ່ສິດຂອງຊຸມຊົນ ຕໍ່ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ການດຳລົງຊີວິດ ທີ່ໄດ້ລະບຸໄວ້ໃນກົດໝາຍ ດັ່ງກ່າວ. ນອກນີ້, ກອງປະຊຸມຝຶກອົບຮົມສະເພາະ ຈະໄດ້ຮັບການພັດທະນາກ່ຽວກັບການປະກອບສ່ວນຂອງແມ່ຍິງ, ຊາວໜຸ່ມ ແລະ ຄົນພິການ. ການເກັບກຳຂໍ້ມູນທີ່ມີຢູ່ທັງໝົດລວມໄປເຖິງ ອຸປະກອນການຝຶກອົບຮົມ ແລະ ສ້າງຄວາມອາດສາມາດ

ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງທັງໝົດ ທີ່ຈະຖືກນຳໃຊ້ໂດຍຜູ້ອຳນວຍຄວາມສະດວກຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນໃນເມືອງຕ່າງໆ ຈະຖືກດຳເນີນການ, ຕິດຕາມ ດ້ວຍເອກະສານການຝຶກອົບຮົມທີ່ຖືກປັບປຸງ, ແປ, ພັດທະນາເຄື່ອງມືໃນການຝຶກອົບຮົມໃໝ່ ແລະ ເຄື່ອງມື ການສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນ ເຊັ່ນ ແຜນພັດໂຄສະນາ, ກອງປະຊຸມຂໍ້ມູນຂ່າວສານຂັ້ນບ້ານ, ວິດີໂອສັ້ນ ແລະ ລາຍການສົນທະນາທາງວິທະຍຸ ທີ່ຕິດພັນກັບຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ, ການດຳລົງຊີວິດ ແລະ ສິດໃນການເຂົ້າເຖິງ ຂະບວນຍຸຕິທຳ. ການຝຶກອົບຮົມ ຈະຖືກປັບປຸງໃຫ້ແທດເໝາະກັບສະພາບການຂອງທ້ອງຖິ່ນ ໂດຍຜູ້ໃຫ້ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ (ອົງປະກອບຢ່ອຍທີ 2.1) ແລະ ຈະຖືກຕິດຕາມ ດ້ວຍການໄປຢ້ຽມຢາມການຝຶກຫັດໃນລະດັບພາກສະໜາມ. ໃນກໍລະນີ ການປະຊຸມແບບເຫັນໜ້າ ຖືກຈຳກັດເນື່ອງຈາກການລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ-19 ຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ, ການຝຶກອົບຮົມ ສາມາດຈັດຂຶ້ນຜ່ານລະບົບກອງປະຊຸມທາງໄກ. ກິດຈະກຳການສ້າງຂີດຄວາມສາມາດ ຈະຕອບສະໜອງໃຫ້ແກ່ກຸ່ມອົງ ການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມຂະໜາດໃຫຍ່ (ປະມານ 12 ຄົນ) ທີ່ມີຄວາມສະແດງຄວາມສົນໃຈໃນໄລຍະການກະກຽມ ໂຄງການ.

ອົງປະກອບຢ່ອຍທີ 1.2 - ການສ້າງຄວາມສາມາດໃນການໃຫ້ບໍລິການຄຳປຶກສາສຳລັບ ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບ ຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານທີ່ດິນ ສະມາຊິກອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ: ພາຍໃຕ້ອົງປະກອບຢ່ອຍດັ່ງກ່າວ, ອົງການ Helvetas ສະໜອງ ການສ້າງຄວາມອາດສາມາດສຳລັບ ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ສະມາຊິກອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ຂັ້ນ ທ້ອງຖິ່ນ ໂດຍສຸມໃສ່ການບໍລິການໃຫ້ຄຳປຶກສາ ໂດຍອາສາສະໝັກດ້ານກົດໝາຍ ຂັ້ນບ້ານ, ສະມາຊິກຄະນະກຳມະການ ໄກ່ເກ່ຍຂັ້ນບ້ານ ແລະ ທະນາຍຄວາມ ຢູ່ສູນຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານກົດໝາຍຂັ້ນເມືອງ (LAC). ຈຸດປະສົງ ແມ່ນເພື່ອເສີມ ສ້າງຄວາມສາມາດຂອງພະນັກງານ ຂອງກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ສະມາຊິກອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນ ໃນ ການຝຶກອົບຮົມໃຫ້ຜູ້ອາສາສະໝັກດ້ານກົດໝາຍ ເພື່ອໃຫ້ບໍລິການຄຳປຶກສາສິດ ຕໍ່ດ້ານຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິດໃນການດຳລົງຊີວິດ. ການສ້າງຂີດຄວາມສາມາດ ຈະຖືກດັດປັບ ໂດຍອີງໃສ່ການປະເມີນຄວາມຕ້ອງການດ້ານຄວາມ ສາມາດ. ເອກະສານການຝຶກອົບຮົມກ່ຽວກັບການບໍລິການໃຫ້ຄຳປຶກສາກ່ຽວກັບສິດຕໍ່ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ, ຄວາມ ປອດໄພຂອງການດຳລົງຊີວິດ ແລະ ບັນຫາທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຈະໄດ້ຮັບການສ້າງຂຶ້ນ, ປັບປຸງ ແລະ ຖືກແປ. ການຝຶກອົບຮົມຄູ ຝຶກ ໃຫ້ພະນັກງານ ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ສະມາຊິກອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ດຳເນີນການເພື່ອ ເສີມຂະຫຍາຍຄວາມສາມາດຂອງເຂົາເຈົ້າ ເພື່ອຝຶກອົບຮົມໃຫ້ແກ່ທີ່ປຶກສາດ້ານກົດໝາຍຂັ້ນ ທ້ອງຖິ່ນ, ທະນາຍຄວາມ ຂອງສູນຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານກົດໝາຍ ແລະ ສະມາຊິກຄະນະກຳມະການໄກ່ເກ່ຍຂັ້ນບ້ານ. ເຊັ່ນດຽວກັບກໍລະນີຂອງອົງ ປະກອບຢ່ອຍທີ 1.1/2.1 ເອກະສານ/ອຸປະກອນການຝຶກອົບຮົມ ແລະ ການຝຶກອົບຮົມເຫຼົ່ານີ້ ຈະຖືກດັດປັບໃຫ້ແທດເ ໝາະກັບສະພາບການທ້ອງຖິ່ນ ໂດຍຜູ້ໃຫ້ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ໃນອົງປະກອບຢ່ອຍທີ 2.2. ເຖິງແມ່ນວ່າຈະມີຈຳນວນຈຳກັດ (ປະມານ 6) ຂອງຜູ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ຂອງອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ຈະໄດ້ຮັບການຄັດເລືອກໃນຂັ້ນຕອນຕໍ່ໄປ, ການ ສ້າງຄວາມສາມາດ ຈະຖືກສະໜອງໃຫ້ກຸ່ມອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມທີ່ກວ້າງຂວາງ (ປະມານ 12) ຄ້າຍຄືກັນກັບອົງ ປະກອບຢ່ອຍທີ 1.1.

ອົງປະກອບທີ 2 - ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່: ຈະຖືກນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນການສ້າງຂີດຄວາມສາມາດຂອງອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ແລະ ການຝຶກອົບຮົມຄູຝຶກ ທີ່ສະໜອງໃຫ້ພາຍໃຕ້ອົງປະກອບທີ 1 ເພື່ອຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃນເຂດເປົ້າໝາຍໂຄງການສ້າງຄວາມ

ຮັບຮູ້ ແລະ ການສ້າງຂີດຄວາມສາມາດໃຫ້ແກ່ການບໍລິການທີ່ປຶກສາ ໃນລະດັບຊຸມຊົນ. ໂດຍຜ່ານທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ດັ່ງກ່າວ ທີ່ໄດ້ຈັດສັນໃຫ້ ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ສະມາຊິກອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ, ກິດຈະກຳ ເຜີຍແຜ່ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ທີ່ຖືກດຳເນີນການໂດຍຜູ້ອຳນວຍຄວາມສະດວກຂັ້ນບ້ານທີ່ໄດ້ຮັບການຝຶກອົບຮົມ ຈະມີສ່ວນ ຮ່ວມໂດຍກົງກັບຊຸມຊົນຊື່ນນະບົດ. ສະມາຊິກຊຸມຊົນທ້ອງຖິ່ນທີ່ໄດ້ຮັບການຝຶກອົບຮົມ ແລະ ເປັນຄູຝຶກ ໂດຍອົງການ Helvetas ສະມາຊິກອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ຈະດຳເນີນກິດຈະກຳເຫຼົ່ານີ້ ໂດຍການປະສານງານຢ່າງໃກ້ຊິດກັບ ອົງການປົກຄອງບ້ານ, ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ແລະ ເຈົ້າໜ້າທີ່ຂອງກະຊວງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ. ຈຳນວນຈຳກັດຂອງ 10-12 ຜູ້ໄດ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ຂອງອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ຈະ ຖືກຄັດເລືອກໃນຕອນຕົ້ນຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ ເພື່ອສົ່ງການຝຶກອົບຮົມ ແລະ ຄູຝຶກສອນ ໃຫ້ແກ່ຜູ້ອຳນວຍ ຄວາມສະດວກໃນທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ຈຸດປະສານງານຂອງບ້ານ ທີ່ຈັດກິດຈະກຳສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ໃຫ້ແກ່ປະຊາຊົນ. ອົງ ປະກອບນີ້ ຍັງມີຈຸດປະສົງເພື່ອເສີມຂະຫຍາຍຄວາມສາມາດຂອງຜູ້ໃຫ້ບໍລິການຄຳປຶກສາດ້ານກິດໝາຍ ຊຶ່ງແນໃສ່ອາສາ ສະໝັກດ້ານກິດໝາຍທີ່ຖືກເລືອກໂດຍຊຸມຊົນບ້ານ ເປັນສ່ວນໃຫຍ່, ສະມາຊິກຄະນະກຳມະການໄກ່ແກ່ຍຂັ້ນບ້ານ ຜູ້ທີ່ຈະ ໄດ້ຮັບການຝຶກອົບຮົມໃຫ້ມີຄວາມສາມາດດ້ານກິດໝາຍ ເຊັ່ນດຽວກັນກັບສະມາຊິກຂອງສູນກາງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ (LWU) ຢູ່ໃນບ້ານ ເພື່ອເຮັດວຽກກ່ຽວກັບສິດທິຂອງແມ່ຍິງ. ສູນກາງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ ຍັງມີບົດບາດອຳນວຍ ຄວາມສະດວກເພື່ອຮັບປະກັນການຮັບຮອງເອົາວິທີທາງວັດທະນະທຳຂອງແມ່ຍິງໃນການມີສ່ວນຮ່ວມ. ໃນບາງກໍລະນີທີ່ ຄວາມສາມາດທາງດ້ານກິດໝາຍ ຂອງພະນັກງານຂັ້ນບ້ານບໍ່ພຽງພໍ, ທະນາຍຄວາມຂັ້ນເມືອງຂອງສູນຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານ ກິດໝາຍ (LAC) ຈະຖືກຝຶກອົບຮົມແທນ, ຖ້າຫາກວ່າມີທະນາຍຄວາມ ປະຕິບັດການ ຢູ່ເຂດດັ່ງກ່າວ. ຜູ້ຮັບທຶນ ຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ປະມານ 6 ຄົນ ຈະໄດ້ຮັບການຄັດເລືອກເພື່ອດຳເນີນການສ້າງຄວາມສາມາດໃນການບໍລິການໃຫ້ຄຳປຶກສາ ຂັ້ນບ້ານ.

ອົງປະກອບຢ່ອຍທີ 2.1 - ການສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ຂອງຊຸມຊົນທ້ອງຖິ່ນ: ພາຍໃຕ້ອົງປະກອບຢ່ອຍນີ້ ກຸ່ມເຮັດ ວຽກກ່ຽວກັບ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ສະມາຊິກອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ຈະຈັດໃຫ້ມີການຝຶກອົບຮົມ ແລະ ຝຶກສອນ ໃຫ້ບັນດາຈຸດ ປະສານງານ ແລະ ຜູ້ອຳນວຍຄວາມສະດວກ ຂັ້ນບ້ານ ເພື່ອເສີມສ້າງຄວາມສາມາດໃນການເຜີຍແຜ່ກິດຈະກຳສ້າງຄວາມ ຮັບຮູ້ໃຫ້ແກ່ຊຸມຊົນທ້ອງຖິ່ນໃນເຂດເປົ້າໝາຍທີ່ຖືກຄັດເລືອກ. ຊຸດຝຶກອົບຮົມ (ຖືກພັດທະນາພາຍໃຕ້ອົງປະກອບຢ່ອຍ 1.1) ຈະຖືກດັດປັບໃຫ້ເຂົ້າກັບສະພາບການສະເພາະຂອງທ້ອງຖິ່ນ ໂດຍຜ່ານກອງປະຊຸມອອກແບບ ແລະ ວາງແຜນ; ຜູ້ອຳນວຍຄວາມສະດວກໃນຊຸມຊົນຂັ້ນບ້ານ ຈະໄດ້ຮັບການຝຶກອົບຮົມໃນຫົວຂໍ້ສະເພາະ. ຄູຝຶກທີ່ເປັນສະມາຊິກຂອງກຸ່ມ ເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ຈະລົງໄປຢ້ຽມຢາມຊຸມຊົນ ແລະ ຜູ້ອຳນວຍຄວາມສະດວກໃນບ້ານ ເປັນແຕ່ລະ ໄລຍະ ເພື່ອດຳເນີນການຝຶກສອນໃນລະດັບພາກສະໜາມ. ກິດຈະກຳຂອງອົງປະກອບຢ່ອຍ ຈະຖືກດຳເນີນໂດຍຜ່ານກົນ ໄກການໃຫ້ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ຢູ່ບ່ອນທີ່ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ແລະ ອົງການ ຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ຈະ ສົ່ງບົດສະເໜີຂໍທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ທີ່ກຳນົດກິດຈະກຳສຸດທ້າຍ, ສະຖານທີ່ໂຄງການ ແລະ ຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ ຈາກ ອົງການ Helvetas ໂດຍອີງໃສ່ຂະບວນການປຶກສາຫາລືຂອງເຂົາເຈົ້າ ກັບຊຸມຊົນ. ກົນໄກການຄຸ້ມຄອງການໃຫ້ທຶນ ຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ໄດ້ຖືກອະທິບາຍໄວ້ໃນລາຍລະອຽດເພີ່ມເຕີມໃນຄູ່ມືຂອງໂຄງການທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ (ເອກະສານຊ້ອນທ້າຍ). ຕະຫຼອດໄລຍະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່, ການສຳຫຼວດການກວດກາ ແລະ ຕິດຕາ ຂັ້ນຮາກຖານ ຈະຖືກປະ ເມີນຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການ ແລະ ຄວາມຕ້ອງການຂອງຊຸມຊົນ; ແລະ ຮັບປະກັນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງສະມາຊິກຊຸມ

ຊົນທີ່ບໍ່ມີຄວາມສາມາດຊ່ວຍເຫຼືອຕົວເອງໄດ້ ລວມທັງ ແມ່ຍິງ, ຊົນເຜົ່າ ແລະ ຄົນພິການ. ທົນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ສູງສຸດ 12 ທົນ ຈະຖືກສະໜອງໃຫ້ພາຍໃຕ້ອົງປະກອບຢ່ອຍທີ 2.1, ເປົ້າໝາຍທັງໝົດ 60 ບ້ານ.

ອົງປະກອບຢ່ອຍທີ 2.2 - ການຝຶກອົບຮົມ ແລະ ຝຶກສອນອາສາສະໝັກດ້ານກົດໝາຍ ກ່ຽວກັບສິດທິກັບຊັບພະຍາກອນ ທຳມະຊາດ ແລະ ສິດໃນການດຳລົງຊີວິດ: ຜົນໄດ້ຮັບສະເພາະຂອງອົງປະກອບຢ່ອຍນີ້ ແມ່ນແນໃສ່ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ ໃຫ້ແກ່ການບໍລິການໃຫ້ຄຳປຶກສາດ້ານກົດໝາຍ ແລະ ແນໃສ່ຈຸດປະສານງານຂອງບ້ານ ເພື່ອຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານກົດໝາຍໃນ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃນແຕ່ລະບ້ານ. ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ສະມາຊິກອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ທີ່ ໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມການຝຶກອົບຮົມການສ້າງຂີດຄວາມສາມາດ (ອົງປະກອບຢ່ອຍທີ 1.2) ແລະ ໄດ້ຮັບການຄັດເລືອກເປັນທົນ ຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ຈະຮ່ວມມືກັບສູນຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານກົດໝາຍຂັ້ນເມືອງ ພາຍໃຕ້ກະຊວງຍຸຕິທຳ ແລະ ຕົວແທນຂັ້ນບ້ານ ຂອງອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ເພື່ອຈັດກິດຈະກຳສ້າງຂີດຄວາມສາມາດ ໃຫ້ແກ່ກຸ່ມອາສາສະໝັກດ້ານກົດ ໝາຍຂັ້ນບ້ານ, ສະມາຊິກຄະນະກຳມະການໄກ່ເກ່ຍຂັ້ນບ້ານ ແລະ ທະນາຍຄວາມຂອງສູນຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານກົດໝາຍ. ຕະຫຼອດໄລຍະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່, ຂະບວນການຕິດຕາມ ແລະ ກວດກາຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ, ການກວດກາ ແລະ ສຳ ຫຼວດຂັ້ນຮາກຖານ ຈະຖືກດຳເນີນເພື່ອປະເມີນຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການ ແລະ ຄວາມຕ້ອງການຂອງຊຸມຊົນ ແລະ ຕິດຕາມຄວາມຄືບໜ້າ ແລະ ຜົນກະທົບຂອງກິດຈະກຳສ້າງຂີດຄວາມສາມາດ. ທົນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ປະມານ 6 ທົນ ຈະຖືກ ສະໜອງໃຫ້ພາຍໃຕ້ອົງປະກອບຢ່ອຍທີ 2.2 ແລະ ໂຄງສ້າງການຄຸ້ມຄອງທົນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ຈະຖືກນຳໃຊ້ ດັ່ງທີ່ອະທິບາຍ ໄວ້ໃນຄູ່ມືໂຄງການທົນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່. ຜູ້ໃຫ້ບໍລິການຄຳປຶກສາດ້ານກົດໝາຍ ທັງໝົດ 300 ຄົນ ຈະໄດ້ຮັບການຝຶກ ອົບຮົມ ໃນ 60 ບ້ານ ໂດຍສະເລ່ຍ ບ້ານແຕ່ລະບ້ານ ແມ່ນມີ ອາສາສະໝັກ 2 ຄົນ ແລະ ສະມາຊິກຄະນະກຳມະການ ໄກ່ ເກ່ຍຂັ້ນບ້ານ 3 ຄົນ.

ອົງປະກອບທີ 3 - ການຄຸ້ມຄອງໂຄງການ, ການຕິດຕາມ, ການປະເມີນຜົນ ແລະ ການເຜີຍແຜ່ຄວາມຮູ້:

ອົງປະກອບຢ່ອຍທີ 3.1 - ການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການບໍລິຫານຈັດການໂຄງການ: ທົນຊ່ວຍເຫຼືອດັ່ງກ່າວ ຈະຖືກຄຸ້ມຄອງ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂດຍອົງການ Helvetas ໂດຍຜ່ານການສ້າງຕັ້ງໜ່ວຍງານຄຸ້ມຄອງໂຄງການ (PMU). ໜ່ວຍງານ ຄຸ້ມຄອງໂຄງການ ຈະປະກອບມີ ພະນັກງານທີ່ເປັນຜູ້ຈັດການໂຄງການຊຶ່ງປະຈຳການເຕັມເວລາ, ຜູ້ຈັດການດ້ານການເງິນ , ຊ່ຽວຊານດ້ານການຈັດຊື້, ການຝຶກອົບຮົມ ແລະ ດ້ານການຕິດຕາມ ແລະ ປະເມີນຜົນ ຈຳນວນໜຶ່ງ ຊຶ່ງປະຈຳການແບບ ບໍ່ເຕັມເວລາ. ໜ່ວຍງານຄຸ້ມຄອງໂຄງການ ຮ່ວມກັບ ອົງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແມ່ນຮັບຜິດຊອບໃນການຄຸ້ມຄອງ ໂຄງການໂດຍລວມ. ຜູ້ທີ່ໄດ້ຮັບທົນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ຈະລາຍງານໃຫ້ໜ່ວຍງານຄຸ້ມຄອງໂຄງການ ກ່ຽວກັບກິດຈະກຳທີ່ ສະມາຊິກ ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂດຍຜ່ານການ ຈັດການທົນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ (ອົງປະກອບທີ 2). ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ອົງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ໜ່ວຍງານຄຸ້ມຄອງໂຄງການ ແລະ ຜູ້ຈັດການໂຄງການ ຈະຮັບຜິດຊອບການລາຍງານທຸກດ້ານຂອງໂຄງການ, ລວມທັງ ການຄຸ້ມຄອງດ້ານການເງິນ, ການຈັດຊື້, ການຕິດຕາມ ແລະ ປະເມີນຜົນ, GRM ແລະ ESF ໃຫ້ແກ່ທະນາຄານໂລກ ແລະ JSDF ຜ່ານບົດລາຍ ງານຄວາມຄືບໜ້າປະຈຳໄຕມາດ ແລະ ບົດລາຍງານປະຈຳປີ. ອົງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຍັງຈະຈັດກິດຈະກຳເປີດຕົວ

ໂຄງການ, ດຳເນີນການກວດສອບປະຈຳປີ ແລະ ກະກຽມບົດລາຍງານການທົບທວນກາງໄລຍະ ຂອງໂຄງການຊ່ວຍເຫຼືອ ດັ່ງກ່າວ. ພາຍໃຕ້ອົງປະກອບຢ່ອຍນີ້, ໜ່ວຍງານຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ ຍັງຈະສ້າງຄວາມສາມາດຂອງຜູ້ໄດ້ຮັບທຶນ ຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ໃນການຄຸ້ມຄອງໂຄງການ, ການຄຸ້ມຄອງການເງິນ, ການຈັດຊື້, ESF, ການຕິດຕາມ ແລະ ປະເມີນຜົນ ແລະ ດ້ານອື່ນໆ ທີ່ຈຳເປັນເພື່ອປະຕິບັດໜ້າທີ່ຮັບຜິດຊອບ ຂອງຜູ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່. ໜ່ວຍງານຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດໂຄງການ ຈະຮັບຜິດຊອບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂດຍກົງຂອງອົງປະກອບ 1 ໃນຂະນະທີ່ອົງປະກອບ 2 ຈະຖືກຈັດ ຕັ້ງປະຕິບັດໂດຍສະມາຊິກກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນ ຜ່ານທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່.

ອົງປະກອບຢ່ອຍທີ 3.2 - ການຕິດຕາມ ແລະ ປະເມີນຜົນ: ໂຄງການດັ່ງກ່າວ ຈະພັດທະນາ ແລະ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດລະບົບ ການຕິດຕາມ ແລະ ປະເມີນຜົນແບບມີສ່ວນຮ່ວມ ໂດຍມີ i) ເປົ້າໝາຍການກວດກາ ປະຈຳໄຕມາດ, ປະຈຳປີ ແລະ ປະຈຳສອງປີ; ii) ການສຳຫຼວດຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດສຸດທ້າຍຄືນໃໝ່. ການສຳຫຼວດຄືນໃໝ່ ຈະແນໃສ່ຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນ ປະໂຫຍດສຸດທ້າຍ ຂອງອົງປະກອບ 2 ແລະ ລວມທັງຄຳຄິດຄຳເຫັນຂອງຜູ້ໄດ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ຂອງອົງການຈັດຕັ້ງ ທາງສັງຄົມ (ອົງປະກອບທີ 1) ກ່ຽວກັບກິດຈະກຳທີ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ. ການສຳຫຼວດ ຈະຖືກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ເປັນສ່ວນໜຶ່ງ ຂອງອົງປະກອບຢ່ອຍ 1.1, 1.2, 2.1 ແລະ 2.2. ບົດລາຍງານຄວາມຄືບໜ້າປະຈຳປີ ຈະຖືກນຳໃຊ້ເພື່ອທົບທວນ ແລະ ປະເມີນຄວາມຄືບໜ້າໂດຍລວມ ຂອງກິດຈະກຳການຊ່ວຍເຫຼືອ. ແຜນການຕິດຕາມຜົນໄດ້ຮັບ ແລະ ບົດແນະນຳ ຈະຖືກ ພັດທະນາຮ່ວມກັນໂດຍອົງການ Helvetas ແລະ ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ພ້ອມທັງປຶກສາຫາລືກັບ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຫຼັກ (ສະມາຊິກຊຸມຊົນທີ່ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ, ອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ, ຜູ້ໄດ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງລັດຖະບານ) ກ່ອນທີ່ຈະມີການປະເມີນຊົ່ວຄາວຄັ້ງທຳອິດ. ນອກຈາກນັ້ນ, ໃນໄລຍະ ເລີ່ມຕົ້ນຂອງໂຄງການ ການສຳຫຼວດພື້ນຖານທີ່ຖືກກຳນົດໄວ້ ຈະຖືກດຳເນີນການ ຊຶ່ງຈະແຈ້ງໃຫ້ຊາບຕໍ່ມອີກກ່ຽວກັບ ຂອບເຂດທີ່ຊັດເຈນຂອງກິດຈະກຳ ພາຍໃຕ້ອົງປະກອບ 1 ແລະ 2.

ອົງປະກອບຢ່ອຍທີ 3.3 - ການເຜີຍແຜ່ຄວາມຮູ້: ພາຍໃຕ້ອົງປະກອບຢ່ອຍນີ້ ຈະມີການອອກແບບຍຸດທະສາດການ ເຜີຍແຜ່ຄວາມຮູ້. ຜົນໄດ້ຮັບ ແລະ ຜົນການຄົ້ນຄວ້າ ຂອງກິດຈະກຳການຊ່ວຍເຫຼືອດັ່ງກ່າວ ຈະຖືກເຜີຍແຜ່ ໃນກອງ ປະຊຸມສຳມະນາ, ບົດລາຍງານ, ກິດຈະກຳແລກປ່ຽນຄວາມຮູ້ ແລະ ຜ່ານສື່ຕ່າງໆ. ອົງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຈະຈັດກອງ ປະຊຸມແລກປ່ຽນຄວາມຮູ້ ກັບສະມາຊິກກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ປະຈຳສອງປີ ແລະ ກອງປະຊຸມສຳມະນາ ປະຈຳປີ ຊຶ່ງຈະຈັດໃຫ້ແກ່ສະມາຊິກກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ໃນທົ່ວ ປະເທດ ສປປ ລາວ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຂອງລັດຖະບານ ເຊັ່ນ ກະຊວງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້. ກອງປະຊຸມແລກປ່ຽນຄວາມຮູ້ ຈະຈັດຂຶ້ນໃຫ້ບັນດາຜູ້ໄດ້ຮັບທຶນ ຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ເພື່ອອະນຸຍາດໄດ້ແລກປ່ຽນບົດຮຽນ ແລະ ປະສົບການ, ພ້ອມທັງເຊື່ອເຊີນບັນດາອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງລັດ ເຂົ້າຮ່ວມ. ທຸກໆຄວາມພະຍາຍາມ ຈະຮັບປະກັນ ກ່ຽວກັບ ສິ່ງຝິມ, ໂຄງການຝຶກ ອົບຮົມ, ການສຳມະນາ, ກອງປະຊຸມ ຫຼື ພິທີການອື່ນໆ ທີ່ໄດ້ຮັບທຶນພາຍໃຕ້ກອງທຶນພັດທະນາສັງຄົມຂອງຢີ່ປຸ່ນ, ແລະ ອຸປະກອນ/ເອກະສານອື່ນໆ ທີ່ນຳໃຊ້ໃນກິດຈະກຳຕ່າງໆ ແລະ ກອງທຶນພັດທະນາສັງຄົມຂອງຢີ່ປຸ່ນ ຈະຊີ້ໃຫ້ເຫັນຢ່າງຊັດ ເຈນ ວ່າກິດຈະກຳດັ່ງກ່າວໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດໂດຍກົງ ຈາກແຫຼ່ງທຶນນີ້. ກາໝາຍຂອງກອງທຶນພັດທະນາສັງຄົມ ຂອງ

ຍີ່ປຸ່ນ ຈະຖືກສະແດງຢູ່ໃນທຸກສິ່ງຝັມ ແລະ ໃນທຸກກິດຈະກຳ. ນອກຈາກການນຳໃຊ້ກາໝາຍແລ້ວ, ກອງທຶນດັ່ງກ່າວ ຈະໃຊ້ມາດຕະການທີ່ສົມເຫດສົມຜົນເພື່ອຮັບປະກັນວ່າການສະໜັບສະໜູນ ຂອງກອງທຶນພັດທະນາສັງຄົມຂອງຍີ່ປຸ່ນ ໄດ້ຮັບການໂຄສະນາຢູ່ຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ. ໃນກໍລະນີທີ່ການລະບາດຂອງພະຍາດ COVID-19 ເຮັດໃຫ້ມີຂໍ້ຈຳກັດດ້ານການ ເຄື່ອນຍ້າຍ ແລະ ການປະຊຸມ, ອົງການ Helvetas ຮັບປະກັນວ່າກິດຈະກຳການເຜີຍແຜ່ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ຈະຖືກຈັດຂຶ້ນ ໃນຜ່ານລະບົບທາງໄກ.

2. ສະຫຼຸບໂດຍຫຍໍ້ກ່ຽວກັບກິດຈະກຳການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຜູ້ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງທີ່ຜ່ານມາ

- ການພົວພັນກັນຄັ້ງທຳອິດ ລະຫວ່າງ ທະນາຄານໂລກ ແລະ ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ LIWG ເກີດຂຶ້ນລະຫວ່າງເດືອນທັນວາ 2018 ຫາ ເດືອນມິຖຸນາ 2019 ໃນລັກສະນະທີ່ບໍ່ເປັນທາງການ. ອີງໃສ່ການ ສົນທະນາປຶກສາຫາລືເຫຼົ່ານັ້ນ ທະນາຄານໂລກ ໄດ້ຮ່າງບົດບັນທຶກແນວຄວາມຄິດຂອງໂຄງການທີ່ມີທ່າແຮງກ່ຽວ ກັບຄວາມຮັບຮູ້ ແລະ ການແບ່ງປັນຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ກ່ຽວກັບສິດໃນການນຳໃຊ້ທີ່ດິນໃຫ້ແກ່ກອງທຶນພັດທະນາ ສັງຄົມຂອງຍີ່ປຸ່ນ, ແຕ່ເອກະສານດັ່ງກ່າວ ບໍ່ໄດ້ຮັບການເຜີຍແຜ່.
- ໃນວັນທີ 11 ກຸມພາ 2019, ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນ ປະຈຳປີ ແລະ ມີວາລະເພື່ອແຈ້ງໃຫ້ສະມາຊິກຊາບ ກ່ຽວກັບການສົນທະນາປຶກສາຫາລືເບື້ອງຕົ້ນ ກັບທະນາຄານ ໂລກ. ປະຕິບັດຕາມການປຶກສາຫາລືດັ່ງກ່າວ, ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານກ່ຽວກັບທີ່ດິນ ໄດ້ສ້າງ ຄະນະປະຕິບັດງານເພື່ອມີສ່ວນຮ່ວມໃນການອອກແບບຂອງໂຄງການ. ສະມາຊິກຫຼັກຂອງກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບ ຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານກ່ຽວກັບທີ່ດິນ ໄດ້ຖືກແຈ້ງໃຫ້ຊາບທາງຈິດໝາຍເອເລັກໂຕຣນິກ ກ່ຽວກັບຄະນະປະຕິບັດງານ ດັ່ງກ່າວ.
- ຫຼັງຈາກນັ້ນ, ທະນາຄານໂລກ ໄດ້ປະຕິບັດພາລະກິດ ຢູ່ລາວໃນເດືອນກັນຍາ ແລະ ຕຸລາ 2019. ກອງປະຊຸມ ອອນໄລນ໌ຕ່າງໆ ກໍ່ຖືກຈັດຂຶ້ນ ເພື່ອກະກຽມໃຫ້ແກ່ພາລະກິດຄັ້ງນີ້ ແລະ ກອງປະຊຸມກັບສະມາຊິກຫຼັກຂອງກຸ່ມ ເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານກ່ຽວກັບທີ່ດິນ ໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນເດືອນກັນຍາ 2019. ກອງປະຊຸມດັ່ງກ່າວ ແມ່ນ ໃຫ້ຄວາມຮູ້ທັງໝົດ ແລະ ຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບກອງປະຊຸມບໍ່ໄດ້ຖືກເປີດເຜີຍ.
- ທະນາຄານໂລກ, ອົງການ Helvetas ແລະ ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານກ່ຽວກັບທີ່ດິນ ໄດ້ມີກອງ ປະຊຸມເຮັດວຽກຮ່ວມກັນກັບຄະນະປະຕິບັດງານຂອງກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານກ່ຽວກັບທີ່ດິນ. ກອງ ປະຊຸມດັ່ງກ່າວ ແນໃສ່ກຳນົດໂຄງຮ່າງຂອງໂຄງການ. ດັ່ງນັ້ນ, ໄດ້ມີການນຳສະເໜີ ແລະ ປັບປຸງໃໝ່ ລະຫວ່າງ ອົງການ Helvetas, ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານກ່ຽວກັບທີ່ດິນ ແລະ ທີມງານຂອງທະນາຄານໂລກ ໃນຕອນທ້າຍກອງປະຊຸມ ຊຶ່ງໄດ້ຖືກເຜີຍແຜ່ໃຫ້ຄະນະປະຕິບັດງານ ທາງຈິດໝາຍເອເລັກໂຕຣນິກ.

- ໃນລະຫວ່າງການປະຕິບັດພາລະກິດໃນເດືອນກັນຍາ, ທີມງານຂອງທະນາຄານໂລກ, ອົງການ Helvetas ແລະ ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານກ່ຽວກັບທີ່ດິນ ໄດ້ພົບປະກັບລັດຖະມົນຕີກະຊວງຊັບພະຍາກອນ ທຳມະ ຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ສູນກາງແນວລາວສ້າງຊາດ, ເຊິ່ງເປັນອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນຂອງລັດຖະບານ ເພື່ອ ປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບການຮ່ວມມື.
- ໃນເດືອນພະຈິກ 2019, ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານກ່ຽວກັບທີ່ດິນ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມສຳມະນາເປັນ ເວລາ 2 ວັນ ກັບ ຄະນະປະຕິບັດງານ ເພື່ອອອກແບບລາຍລະອຽດຂອງໂຄງການ. ບົດບັນທຶກ ໄດ້ຖືກຮ່າງ ແລະ ສົ່ງໃຫ້ກັບຄະນະປະຕິບັດງານຂອງກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານກ່ຽວກັບທີ່ດິນ. ອີງໃສ່ເຫດການນີ້, ອົງການ Helvetas ແລະ ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານກ່ຽວກັບທີ່ດິນ ໄດ້ຮ່າງບົດບັນທຶກແນວຄວາມ ຄິດ ຊຶ່ງໄດ້ຖືກສົ່ງໃຫ້ຄະນະປະຕິບັດງານ ທາງຈິດໝາຍເອເລັກໂຕຣນິກ. ແນວຄວາມຄິດດັ່ງກ່າວ ໄດ້ນຳໃຊ້ເປັນຂໍ້ ມູນຜື້ນຖານສຳລັບການຮ່າງ PIN ຊຶ່ງໄດ້ຖືກສົ່ງໃຫ້ກັບຄະນະປະຕິບັດງານທາງຈິດໝາຍເອເລັກໂຕຣນິກ. ກອງ ປະຊຸມຜ່ານລະບົບທາງໄກ ໄດ້ຈັດຂຶ້ນ ເພື່ອປຶກສາຫາລື ກ່ຽວກັບ ຄວາມເໝາະສົມຂອງສິດຂອງແມ່ຍິງ ຕໍ່ທີ່ດິນ ຊຶ່ງຕິດຕາມການສຳຫຼວດພາກສະໜາມ ໃນເຂດໂຄງການຂອງສະມາຊິກກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານ ກ່ຽວກັບທີ່ດິນ.
- ທີມງານຂອງທະນາຄານໂລກ ໄດ້ມາຢ້ຽມຢາມ ສປປ ລາວ ໃນເດືອນມັງກອນ 2020 ແລະ ໄດ້ພົບປະກັບກຸ່ມ ເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານກ່ຽວກັບທີ່ດິນ ແລະ ອົງການ Helvetas ທີ່ຫ້ອງການທະນາຄານໂລກ ເພື່ອ ປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບການປົກປັກຮັກສາ. ຫຼັງຈາກນັ້ນ, ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານກ່ຽວກັບທີ່ດິນ ແລະ ອົງການ Helvetas ແລະ ທະນາຄານໂລກ ໄດ້ມີກອງປະຊຸມຜ່ານລະບົບທາງໄກຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ ເພື່ອຊ່ວຍ ໃຫ້ການກະກຽມຂອງການປົກປ້ອງ, ຂໍ້ຕົກລົງ ແລະ ຂໍ້ກຳນົດອື່ນໆ. ຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບກອງປະຊຸມເຫຼົ່ານັ້ນ ບໍ່ໄດ້ຖືກ ເປີດເຜີຍຕໍ່ສາທາລະນະແຕ່ ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານກ່ຽວກັບທີ່ດິນ ຮັກສາຄະນະປະຕິບັດງານ ຕາມ ທີ່ຖືກແຈ້ງ ໂດຍການແບ່ງປັນຄວາມຄືບໜ້າ ທາງລະບົບຈິດໝາຍເອເລັກໂຕຣນິກ.
- ກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລືອື່ນໆກັບຄະນະປະຕິບັດງານໄດ້ຈັດຂຶ້ນໃນປີ 2020 ມີດັ່ງນີ້:
 - ໃນວັນທີ 18 ມິຖຸນາ 2020 ກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບຄວາມສ່ຽງ, ພາລະບົດບາດ ແລະ ຄວາມ ຮັບຜິດຊອບ;
 - ໃນວັນທີ 18 ກັນຍາ 2020 ກຳນົດການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການມີສ່ວນຮ່ວມຂຶ້ນບ້ານ ແລະ ວິທີການ ພິຈາລະນາເປົ້າໝາຍ.
- ສະມາຊິກຫຼັກຂອງກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ໄດ້ຮັບຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບຄວາມຄືບໜ້າຂອງວຽກ ງານ ທັງທາງຈິດໝາຍເອເລັກໂຕຣນິກ ຫຼື ໃນລະຫວ່າງກອງປະຊຸມສະມາຊິກຫຼັກ ແລະ ກອງປະຊຸມສະໄໝ

ສາມັນປະຈຳປີ ໃນເດືອນກຸມພາ 2021.

3. ການກຳນົດ ແລະ ການວິເຄາະຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມ Stakeholder identification and analysis

3.1. ພາກສ່ວນທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ

ໂດຍທົ່ວໄປແລ້ວ, ຜູ້ທີ່ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຈາກໂຄງການ ຈະແມ່ນຜູ້ທີ່ທຸກຍາກທີ່ສຸດ ແລະ ບໍ່ມີຄວາມສາມາດຊ່ວຍເຫຼືອຕົວເອງໄດ້ ທັງທາງດ້ານສັງຄົມ ແລະ ເສດຖະກິດ ໃນ ສປປ ລາວ. ໃນນີ້ ຈະລວມເອົາບັນດາເຜົ່າ, ແມ່ຍິງ, ຄົນພິການ, ຄົນທີ່ດຳລົງຊີວິດໂດຍອີງໃສ່ກະສິກຳແບບຍືນຍົງ. ຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ ແມ່ນຢູ່ເຂດຊົນນະບົດທີ່ທຸກຍາກ, ລວມທັງຜູ້ທີ່ໄດ້ຕັ້ງຖິ່ນຖານຢູ່ໃນເຂດທີ່ຖືວ່າເປັນດິນປ່າ. ໃນເຂດມູມສັນຖານດັ່ງກ່າວ, ຜື່ນຖານໂຄງລ່າງທີ່ທຸກຍາກ ແລະ ຊັບພະຍາກອນຂອງລັດຖະບານທີ່ຈຳກັດ ໄດ້ຂັດຂວາງຄວາມຮູ້ ແລະ ຄວາມຮັບຮູ້ຂອງປະຊາຊົນເຂດດັ່ງກ່າວ. ຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຍັງລວມເຖິງຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມຫຼັກທີ່ເປັນຈຸດປະສານງານໃນການເຜີຍແຜ່ຂໍ້ມູນຂ່າວສານໃນລະດັບຮາກຖານ, ລວມທັງສະມາຊິກອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ (ເຊັ່ນ: ສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ, ແນວລາວສ້າງຊາດ), ພະນັກງານລັດຂັ້ນເມືອງ ແລະ ແຂວງ, ສະມາຊິກອົງການຈັດຕັ້ງຂອງຊຸມຊົນ ແລະ ສະມາຊິກຂອງກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ທີ່ຈະໄດ້ຮັບການຝຶກອົບຮົມການສ້າງຄວາມອາດສາມາດ. ຜົນກະທົບທາງລົບ ໂດຍກົງ ແລະ ອາດຈະເກີດຂຶ້ນ ມີດັ່ງນີ້:

- **ຊຸມຊົນ** ໃນຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ ລວມທັງ ກຸ່ມຊົນເຜົ່າ ແລະ ແມ່ຍິງ ທີ່ຈະໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຈາກກິດຈະກຳໂຄງການ: ກິດຈະກຳສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ ແລະ ການບໍລິການໃຫ້ຄຳປຶກສາ. ຄວາມສ່ຽງສຳລັບຊຸມຊົນ ແມ່ນໄດ້ຖືກເຂົ້າໃຈຜິດໂດຍອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ໃນເວລາທີ່ເຂົາເຈົ້າລາຍງານກ່ຽວກັບບັນຫາທີ່ດິນ ແລະ ຂໍຄຳແນະນຳທາງດ້ານກົດໝາຍ, ຄວາມສ່ຽງດັ່ງກ່າວ ແມ່ນສູງ. ສຳລັບຄວາມສ່ຽງອື່ນໆ ແມ່ນຄວາມບໍ່ສະຫງົບທາງສັງຄົມ ຫຼັງຈາກຮັບຮູ້ສິດທິຂອງຕົນເອງ ແລະ ຊຸມຊົນທີ່ມີກິນໄກການຮ້ອງທຸກທີ່ບໍ່ມີປະສິດທິພາບ ຊຶ່ງຄວາມສ່ຽງນີ້ ແມ່ນຢູ່ລະດັບປານກາງ. ນອກນັ້ນ ຍັງມີຄວາມສ່ຽງສຳລັບແມ່ຍິງ ທີ່ປະເພນີໄດ້ທຳລາຍສິດທິຂອງເຂົາເຈົ້າບໍ່ສາມາດແກ້ໄຂໄດ້.
- **ນາຍບ້ານ** ຈະຖືກມອບສິດໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດກິດຈະກຳທີ່ເກີດຂຶ້ນໃນບ້ານຂອງຕົນ ແລະ ປະສານງານກັບອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ. ກໍລະນີນີ້ ແມ່ນບໍ່ມີຄວາມສ່ຽງສຳລັບນາຍບ້ານ.
- **ຄະນະກຳມະການໄກ່ເກ່ຍຂັ້ນບ້ານ** ປະກອບມີຜູ້ຕາງໜ້າບັນດາອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ. ຄະນະກຳມະການໄກ່ເກ່ຍຂັ້ນບ້ານ ຈະໄດ້ຮັບການຝຶກອົບຮົມກ່ຽວກັບສິດທິບໍລິຫານທີ່ດິນ, ການໄກ່ເກ່ຍ ແລະ ການແກ້ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ່ງ, ບົດບາດຍິງຊາຍ ແລະ ຈະເປັນຜູ້ຮັບຄຳຮ້ອງທຸກຢູ່ຂັ້ນທຳອິດ. ພາລະບົດບາດຂອງເຂົາເຈົ້າ ແມ່ນເພື່ອແກ້ໄຂການລາຍງານບັນຫາທີ່ດິນ. ຄວາມສ່ຽງສຳລັບເຂົາເຈົ້າ ແມ່ນຢູ່ລະດັບຕ່ຳ. ຄະນະກຳມະການໄກ່ເກ່ຍຂັ້ນບ້ານ ຮັບປະກັນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງແມ່ຍິງຢ່າງມີປະສິດທິພາບ ໃນບັນດາກິດຈະກຳ ແລະ ການປົກປ້ອງສິດຂອງເຂົາເຈົ້າຢ່າງຄົບຖ້ວນຕາມກົດໝາຍ (ກົງກັນຂ້າມກັບກົດລະບຽບຂອງປະເພນີທີ່ອາດບໍ່ເອື້ອອຳນວຍ ແລະ ບໍ່ສະໜັບສະໜູນແມ່ຍິງໃນບາງບ້ານ).
- **ຜູ້ຊ່ວຍທາງດ້ານກົດໝາຍ** ຈະຖືກຄັດເລືອກໂດຍຊຸມຊົນ. ເຂົາເຈົ້າ ສາມາດເປັນຕົວແທນຈາກສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ ແລະ/ຫຼື ແນວລາວສ້າງຊາດ ຫຼື ນັກສຶກສາກົດໝາຍ (ຜ່ານການຝຶກອົບຮົມ). ຜູ້ຊ່ວຍດ້ານກົດໝາຍ ຈະເປັນເພດຊາຍ 01 ຄົນ ແລະ ເພດຍິງ 01 ຄົນ ໃນແຕ່ລະຊຸມຊົນ ແລະ ເຂົາເຈົ້າ ຕ້ອງໄດ້ຮັບຄວາມໄວ້ວາງໃຈຈາກຊຸມຊົນ. ພ້ອມນີ້,

ຈະໄດ້ຮັບການຝຶກອົບຮົມ ຄືກັນກັບ ຄະນະກຳມະການໄກ່ເກ່ຍຂັ້ນບ້ານ. ຜູ້ຊ່ວຍທາງດ້ານກົດໝາຍ ແມ່ນອາສາສະໝັກ ແລະ ຈະຊ່ວຍເຊື່ອມໂຍງຊຸມຊົນ ໂດຍສະເພາະ ແມ່ຍິງ ແລະ ຊົນເຜົ່າ ກັບ ຄະນະກຳມະການໄກ່ເກ່ຍຂັ້ນບ້ານ. ຄວາມສ່ຽງຂອງຄະນະກຳມະການໄກ່ເກ່ຍຂັ້ນບ້ານ ແມ່ນການຖືກຂົ່ມຂູ່ຈາກອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ຍ້ອນວ່າພວກເຂົາອາດຈະຮູ້ກ່ຽວກັບບັນຫາທີ່ດິນ ກ່ອນທີ່ຜູ້ຮ້ອງຮຽນ ແກ້ໄຂລະບົບຍຸຕິທຳຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ, ຊຶ່ງຄວາມສ່ຽງດັ່ງກ່າວ ແມ່ນລະດັບສູງ. ຜູ້ຊ່ວຍທາງກົດໝາຍ ຈະຊ່ວຍເຫຼືອຜູ້ບໍ່ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ ເຊັ່ນ ແມ່ຍິງ, ຄົນພິການ ແລະ ຊົນເຜົ່າ.

- **ອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ (ສະມາຊິກກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ)** ສິ່ງເສີມກິດຈະກຳການສ້າງຄວາມຮັບຮູ້, ການຝຶກອົບຮົມກ່ຽວກັບສິດນຳໃຊ້ທີ່ດິນ ແລະ ການໃຫ້ຄຳປຶກສາ. ສະມາຊິກກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ຈະໄດ້ຮັບການຝຶກອົບຮົມ ແລະ ການແລກປ່ຽນຄວາມຮູ້/ຂໍ້ມູນ. ຊຸມຊົນແຫ່ງການປະຕິບັດ ຈະຖືກສ້າງຂຶ້ນເພື່ອຈຸດປະສົງນີ້. ອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ແລະ ບັນດາໂຄງການຍ່ອຍ ອາດຈະຖືກຕັ້ງຄຳຖາມ ແລະ ເຂົ້າໃຈຜິດຈາກຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມ ແລະ ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ. ດັ່ງນັ້ນ, ຂະບວນການໄດ້ຮັບບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈ ອາດໃຊ້ເວລາ ແລະ ສິ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ໄລຍະເວລາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ. ສະນັ້ນ, ການປຶກສາຫາລືກັບຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມທີ່ມີຄວາມສົງໄສ ຕັ້ງແຕ່ເລີ່ມຕົ້ນໂຄງການ ແມ່ນຈະມີຄວາມສຳຄັນ ແລະ ການສື່ສານ ຈະຖືກປັບປຸງ ໂດຍຜ່ານພະນັກງານ/ຜູ້ປະສານງານ ທີ່ຖືກແຕ່ງຕັ້ງຈາກອົງການຮ່ວມຫຼັກ (ກົມທີ່ດິນ/ກະຊວງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ແນວລາວສ້າງຊາດ).
- **ສູນຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານກົດໝາຍ:** ທະນາຍຄວາມຂອງສູນຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານກົດໝາຍ ຢູ່ສູນຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານ ກົດໝາຍ ໄດ້ຈະຮັບການຝຶກອົບຮົມ. ພາລະບົດບາດຂອງເຂົາເຈົ້າ ແມ່ນເພື່ອໃຫ້ຄຳແນະນຳ ໃນຄະດີຄວາມ ແລະ ຂະບວນການທີ່ຈະດຳເນີນການກ່ອນຈະຂຶ້ນສານ. ທະນາຍຄວາມ ອາດຈະຖືກຕັ້ງຄຳຖາມ ແລະ ຖືກເຂົ້າໃຈຜິດ ຈາກຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມ ແລະ ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ. ດັ່ງທີ່ກ່າວມາຂ້າງເທິງ, ຄວາມສ່ຽງນີ້ ຈະຖືກແກ້ໄຂໂດຍຜ່ານການປຶກສາຫາລືເບື້ອງຕົ້ນ ແລະ ຜ່ານຊ່ອງທາງການສື່ສານທີ່ຊັດເຈນ.
- **ຫ້ອງການຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ຫ້ອງການຍຸຕິທຳເມືອງ:** ຈະເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ. ເຂົາເຈົ້າຈະໄດ້ຮັບການຝຶກອົບຮົມຂອງຄູຝຶກ ແລະ ຄູຝຶກສຳລັບຜູ້ຊ່ວຍທາງດ້ານກົດໝາຍ, ຄະນະກຳມະການໄກ່ເກ່ຍຂັ້ນບ້ານ ແລະ ນັກສຶກສາ. ເຂົາເຈົ້າ ໄດ້ຖືກປຶກສາຫາລືໃນລະຫວ່າງການຮ່າງບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈ. ການສັບປ່ຽນພະນັກງານລັດ ແມ່ນມີຄວາມສ່ຽງຕໍ່ໄລຍະດຳເນີນໂຄງການ ແລະ ໄລຍະສິ້ນສຸດໂຄງການ.

3.2. ພາກສ່ວນອື່ນທີ່ມີຄວາມສົນໃຈ

ອົງການ Helvetas ແລະ ຜູ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ທີ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາກິດຈະກຳ ຈະເຮັດວຽກຢ່າງໃກ້ຊິດກັບອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນ ເຊັ່ນ: ສູນກາງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ ແລະ ສູນກາງແນວລາວສ້າງຊາດ ເພື່ອຮັບປະກັນການບໍລິການ ຖືກນຳໄປສູ່ແມ່ຍິງ ແລະ ຊົນເຜົ່າ ຢ່າງເໝາະສົມ ພ້ອມທັງໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຈາກກິດຈະກຳທຶນຊ່ວຍເຫຼືອດັ່ງກ່າວ. ທັງສູນກາງສະຫະພັນແມ່ຍິງ ແລະ ສູນກາງແນວລາວສ້າງຊາດ ແມ່ນອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນທີ່ຂຶ້ນກັບລັດຖະບານທີ່ມີຢູ່ຂັ້ນບ້ານ. ການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງເຂົາເຈົ້າ ຈະສະໜັບສະໜູນຄວາມຍືນຍົງໃນໄລຍະຍາວ. ສະມາຊິກ

ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ຍັງຈະເຮັດວຽກຮ່ວມກັນກັບສາຍຕັ້ງຂອງກະຊວງ ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ (ພະແນກ ແລະ ຫ້ອງການຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ), ກະຊວງຍຸຕິທຳ ແລະ ບັນດາກະຊວງ ພ້ອມດ້ວຍກົມທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກ່ຽວກັບ ການພັດທະນາ ເຄື່ອງມື/ ອຸປະກອນ/ເອກະສານຂໍ້ມູນຂ່າວສານ, ການຝຶກອົບຮົມຄູຝຶກ ແລະ ການເຜີຍແຜ່ຊຸມຊົນລວມ ເພື່ອສົມທົບກັບຄວາມ ພະຍາຍາມຂອງລັດຖະບານ ສປປ ລາວ ໃນການເຜີຍແຜ່ຂໍ້ມູນຂ່າວສານທາງດ້ານກົດໝາຍ, ໂດຍສະເພາະ ໂຄງການ ດັ່ງກ່າວ ຈະມີສ່ວນຮ່ວມກັບພາກສ່ວນທີ່ມີຄວາມສົນໃຈ ເພື່ອເຮັດວຽກກັບຊຸມຊົນທີ່ຖືກກະທົບ:

- **ອົງການປົກຄອງເມືອງ, DAFO** ຈະຖືກເຊີນເຂົ້າຮ່ວມການຝຶກອົບຮົມ. ການສັບປ່ຽນພະນັກງານຂອງລັດ ຈະເຮັດໃຫ້ເກີດຄວາມສ່ຽງໃນໄລຍະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ.
- **ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ** ຈະຖືກເຊີນເຂົ້າຮ່ວມການຝຶກອົບຮົມ. ບໍ່ໄດ້ລະບຸຄວາມສ່ຽງ.
- **ອົງການປົກຄອງຂັ້ນແຂວງ, PAFO** ຈະຖືກເຊີນເຂົ້າຮ່ວມການຝຶກອົບຮົມ. ການສັບປ່ຽນພະນັກງານຂອງລັດ ຈະເຮັດໃຫ້ເກີດຄວາມສ່ຽງໃນໄລຍະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ.
- **ພະແນກຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມແຂວງ ແລະ ພະແນກຍຸຕິທຳແຂວງ** ຈະເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ. ເຂົາເຈົ້າໄດ້ຖືກປຶກສາຫາລືໃນລະຫວ່າງການຮ່າງບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈ. ເຂົາເຈົ້າຈະສົ່ງຈົດໝາຍອະນຸມັດສຳລັບກົດຈະກຳຕ່າງໆ ແລະ ເປັນຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມຝຶກອົບຮົມ. ພະແນກຍຸຕິທຳ ເມືອງ ຈະແມ່ນພະນັກງານຂອງສູນຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານກົດໝາຍ. ການສັບປ່ຽນພະນັກງານລັດ ມີຄວາມສ່ຽງຕໍ່ໄລຍະຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ.
- **ກະຊວງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ:** ຈະຖືກປຶກສາຫາລືໃນລະຫວ່າງການຮ່າງບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈ ແລະ ຈະເປັນຜູ້ຮັບຮອງເອົາບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈ ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມໃນຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ພ້ອມທັງ ຈະແຕ່ງຕັ້ງຈຸດປະສານງານ ເພື່ອເຮັດວຽກກັບ ອົງການ Helvetas/ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ກ່ຽວກັບທິນຊ່ວຍເຫຼືອດັ່ງກ່າວ. ນອກນັ້ນ, ຈະສະເໜີຊື່ຜູ້ເຂົ້າຝຶກອົບຮົມ ແລະ ອະນຸມັດຮັບຮອງຄູ່ມືການຝຶກອົບຮົມ.
- **ກະຊວງຍຸຕິທຳ** ຈະສະເໜີຊື່ຜູ້ເຂົ້າຝຶກອົບຮົມ ແລະ ອະນຸມັດຮັບຮອງຄູ່ມືການຝຶກອົບຮົມ, ເຂົ້າຮ່ວມຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ຈະຖືກຂໍຄຳປຶກສາໃນລະຫວ່າງການຮ່າງບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈ.
- **ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ແລະ ພະແນກການຕ່າງປະເທດແຂວງ** ຈະຖືກຂໍຄຳປຶກສາໃນໄລຍະການຮ່າງບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈ ແລະ ອະນຸມັດຮັບຮອງບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈດັ່ງກ່າວ.
- **ສູນກາງແນວລາວສ້າງຊາດ:** ຈະຖືກຂໍຄຳປຶກສາ ໃນໄລຍະຮ່າງບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈ, ຈະເຂົ້າຮ່ວມຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ສາຍຕັ້ງຂອງສູນກາງແນວລາວສ້າງຊາດ ຈະມີສ່ວນຮ່ວມໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ, ກົດຈະການການສ້າງຂີດຄວາມສາມາດ ແລະ ສ້າງຄວາມຮັບຮູ້.

- **ສູນກາງສະໜະພັນແມ່ຍິງລາວ:** ຈະຖືກຂໍຄໍາປຶກສາ ໃນໄລຍະຮ່າງບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈ, ຈະເຂົ້າຮ່ວມຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ສາຍຕັ້ງຂອງສູນກາງແນວລາວສ້າງຊາດ ຈະມີສ່ວນຮ່ວມໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ, ກິດຈະການການສ້າງຂີດຄວາມສາມາດ ແລະ ສ້າງຄວາມຮັບຮູ້.
- **ເຄືອຄ່າຍອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນທີ່ບໍ່ສັງກັດລັດຖະບານ:** ຈະໄດ້ຮັບການແຈ້ງໃຫ້ຊາບກ່ຽວກັບໂຄງການ.
- **ຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມອື່ນໆໃນຂະແໜງທີ່ດິນ ແລະ ບັນດາຄູ່ຮ່ວມມືຂອງກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ (ອົງການ GIZ, FAO, MRLG ແລະ ອື່ນໆ)** ຈະໄດ້ຮັບການແຈ້ງໃຫ້ຊາບກ່ຽວກັບໂຄງການ, ຄວາມຄືບໜ້າຜ່ອມທັງການຮຽນຮູ້ຜ່ານຄະນະເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂະແໜງການທີ່ດິນ ແລະ ກິດຈະກຳແບ່ງປັນຂໍ້ມູນຂ່າວສານອື່ນໆ ຊຶ່ງຈັດຂຶ້ນໂດຍໂຄງການດັ່ງກ່າວ.

3.3. ບຸກຄົນ ຫຼື ກຸ່ມທີ່ບໍ່ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ/ບໍ່ມີຄວາມສາມາດຊ່ວຍເຫຼືອຕົວເອງໄດ້

ການຂາດຄວາມສາມາດໃນການສະໜອງຂໍ້ມູນທີ່ຈຳເປັນ ແລະ ການສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ໃຫ້ແກ່ຊຸມຊົນຫ່າງໄກສອກຫຼີກເວົ້າລວມ, ເວົ້າສະເພາະ ກັບຜູ້ທຸກຍາກ, ບໍ່ມີຄວາມສາມາດຊ່ວຍເຫຼືອຕົວເອງໄດ້, ກະຊວງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ໄດ້ສະແດງຄວາມສົນໃຈໃນການເປັນຄູ່ຮ່ວມງານກັບອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ ເພື່ອຊ່ວຍສ້າງຄວາມສາມາດ ແລະ ປັບປຸງການໃຫ້ບໍລິການການສົ່ງຕໍ່ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ. ຄວາມພະຍາຍາມໃນການປັບປຸງການມີສ່ວນຮ່ວມສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ທາງດ້ານກົດໝາຍຂອງປະຊາຊົນ ລວມມີຄວາມພະຍາຍາມຂອງກະຊວງຍຸຕິທຳ ເພື່ອສ້າງຕັ້ງຫ້ອງການຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານກົດໝາຍໃນທຸກເມືອງ ແລະ ການມີສ່ວນຮ່ວມຢ່າງເຂັ້ມແຂງຂອງສູນກາງແນວລາວສ້າງຊາດ ໃນກິດຈະກຳກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ແລະ ການສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ຢູ່ລະດັບບ້ານ. ໂຄງການດັ່ງກ່າວ ມີຄວາມຕ້ອງການກິດຈະກຳສະເພາະ ເພື່ອໃຫ້ເຂົ້າເຖິງບຸກຄົນ ຫຼື ກຸ່ມຄົນທີ່ບໍ່ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ ຢ່າງມີປະສິດທິຜົນ ແລະ ຮັບປະກັນຄວາມສາມາດໃນການເຂົ້າເຖິງ ແລະ ຄວາມເໝາະສົມທາງດ້ານວັດທະນະທຳ, ໂດຍຄຳນຶງເຖິງຄວາມຕ້ອງການຂອງກຸ່ມຊົນເຜົ່າ, ເພດ, ຄົນພິການ, ຄວາມບໍ່ສາມາດຊ່ວຍເຫຼືອຕົວເອງໄດ້, ພາສາ ແລະ ການຮູ້ໜັງສື ເພື່ອຮັບປະກັນຜົນປະໂຫຍດຈະນຳໄປສູ່ເຂົ້າເຖິງ, ໂດຍສະເພາະ:

- ບັນດາກຸ່ມແມ່ຍິງ, ຄົນພິການ ແລະ ຊົນເຜົ່າ ອາດຈະເຈັກັບຄວາມຫຍຸ້ງຍາກໃນການເຂົ້າຮ່ວມ ໃນຂະບວນການປຶກສາຫາລື ແລະ/ຫຼື ກອງປະຊຸມຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ແບບມີປະສິດທິພາບ. ເນື່ອງຈາກປະຈຸບັນ, ແມ່ຍິງ ແມ່ນບໍ່ຄ່ອຍມີສ່ວນຮ່ວມໃນກອງປະຊຸມການຄຸ້ມຄອງທີ່ດິນ ແລະ ສະແດງຄວາມຄິດເຫັນຂອງເຂົາເຈົ້າ ເນື່ອງຈາກວັດທະນະທຳທີ່ເຄີຍປະຕິບັດກັນມາແຕ່ດົນ, ທັງທີ່ຈິ່ງເຂົາເຈົ້າເປັນຜູ້ທີ່ສຳຄັນໃນການນຳໃຊ້ທີ່ດິນ ໂດຍສະເພາະ ສຳລັບການດຳລົງຊີວິດ. ເວລາຈັດການປະຊຸມ ສ່ວນຫຼາຍແມ່ນມັກຈະຖືກຊ່ວງທີ່ຜູ້ຍິງຫຍຸ້ງຢູ່ກັບລູກ ຫຼື ເຮັດອາຫານ.
- ແມ່ຍິງຊົນເຜົ່າ ອາດຈະມີອຸປະສັກທາງດ້ານພາສາ ຖ້າການປຶກສາຫາລືເປັນພາສາລາວ ຊຶ່ງເປັນພາສາທາງການ ໂດຍໃຊ້ຄຳສັບທາງດ້ານກົດໝາຍ ແລະ ວິຊາການ. ແມ່ຍິງ ສ່ວນຫຼາຍມັກຈະບໍ່ມີຄວາມສະດວກໃຈທີ່ຈະສະແດງຄວາມຄິດເຫັນຂອງພວກເຂົາຕໍ່ໜ້າຜູ້ຊາຍ. ຂໍ້ມູນ ຕິດພັນກັບສິດການນຳໃຊ້ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ທີ່ກ່ຽວກັບບັນຫາແມ່ຍິງພົບເຈັຢູ່ນັ້ນ ແມ່ນຍັງຂ້ອນຂ້າງມີຄວາມຈຳກັດຢູ່ໃນລາວ. ໂດຍຜ່ານການສຶກສາທີ່ຜ່ານມາ, ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ໄດ້ຮັບຄວາມຮູ້ທີ່ດີຂຶ້ນ ແລະ ໄດ້ດຳເນີນການທົບທວນຄືນກັບສະມາຊິກຂອງຕົນ ເພື່ອຄົ້ນຫາ

ວິທີການແກ້ໄຂບັນຫາດັ່ງກ່າວ.

- ຄົນພິການ ປົກກະຕິແລ້ວແມ່ນບໍ່ໄດ້ລວມເຂົ້າໃນການປົກສາຫາລື ແລະ ກິດຈະກຳແລກປ່ຽນຂໍ້ມູນຂ່າວສານ.
- ບັນດາບ້ານ, ລວມທັງ ຊົນເຜົ່າຕ່າງໆ ບໍ່ພຽງແຕ່ໃຊ້ພາສາທີ່ແຕກຕ່າງກັນແລ້ວ, ແຕ່ຍັງສາມາດພົບເຈັບສິ່ງທ້າທາຍທາງສັງຄົມ ທີ່ສິ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ຄວາມສາມັກຄີ ແລະ ການພົວພັນລະຫວ່າງຊຸມຊົນ.

ເພື່ອໃຫ້ສາມາດເຂົ້າຫາບຸກຄົນ ແລະ ກຸ່ມທີ່ບໍ່ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດທີ່ສຸດ ໂຄງການດັ່ງກ່າວຈະຖືກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂດຍສະມາຊິກກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ໃນຂົງເຂດວຽກງານຂອງເຂົາເຈົ້າໃນປະຈຸບັນ. ພວກເຂົາເຈົ້າມີປະສົບການຢ່າງກວ້າງຂວາງໃນການເຮັດວຽກໂຄສະນາໃນຊຸມຊົນ ໂດຍສະເພາະກັບຜູ້ທີ່ມີບໍ່ມີຄວາມສາມາດຊ່ວຍເຫຼືອຕົວເອງໄດ້ ໃນເຂດດັ່ງກ່າວ. ໂຄງການນີ້ ຈະພັດທະນາເຄື່ອງມືຕ່າງໆທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ມີຄວາມເປັນໄປໄດ້ ລວມທັງພາສາຂອງຊົນເຜົ່າຕ່າງໆ. ເຄື່ອງມືດັ່ງກ່າວ ຈະເຮັດໃຫ້ຂໍ້ມູນສາມາດນຳໃຊ້ໄດ້ ຊຶ່ງປະກອບມີ ແອັບປລິເຄຊັນໃນໂທລະສັບມືຖື, ວິດີໂອສັ້ນ, ຫຼື ການນຳໃຊ້ຮູບພາບ ເຊັ່ນ ປະຕິທິນທາງດ້ານກົດໝາຍຂອງກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ຫຼື ການນຳໃຊ້ວິທະຍຸ. ກອງປະຊຸມສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ ແລະ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ຈະຖືກປັບປຸງແລະ ສົ່ງໃຫ້ກຸ່ມເປົ້າໝາຍສະເພາະ ຕາມຄວາມຕ້ອງການ.

4. ກິດຈະກຳການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຜູ້ທີ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ

4.1. ຈຸດປະສົງ ແລະ ໄລຍະເວລາຂອງກິດຈະກຳ

ເປົ້າໝາຍຫຼັກຂອງໂຄງການການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຜູ້ທີ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ແມ່ນເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ຜູ້ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງທັງໝົດໄດ້ຮັບຮູ້ ແລະ ປົກສາຫາລືຕາມລະດັບການມີສ່ວນຮ່ວມໃນໂຄງການ.

- ອົງການ Helvetas ແລະ ຜູ້ໄດ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ຂອງກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ຈະປະຕິບັດ ຂັ້ນຕອນຕ່າງໆທີ່ເປັນທາງການ ເພື່ອຕິດຕໍ່ສື່ສານກັບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຂອງລັດຖະບານ. ການຕິດຕໍ່ປະສານງານທັງໝົດກັບລັດຖະບານ ທັງຢູ່ຂັ້ນສູນກາງ, ແຂວງ ແລະ ທ້ອງຖິ່ນ ຈະດຳເນີນຢ່າງເປັນທາງການຜ່ານຊ່ອງທາງທີ່ເປັນທາງການທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້.
- ການປົກສາຫາລືກ່ຽວກັບຮ່າງບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈ ຈະມີບັນດາກະຊວງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ, ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ, ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງມະຫາຊົນຂັ້ນເມືອງ, ຂັ້ນແຂວງ ແລະ ສູນກາງ ຕາມຂັ້ນຕອນຂອງລັດຖະບານ.
- ຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຈະໄດ້ຮັບການສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນ ເພື່ອແນໃສ່ຮັບປະກັນການປົກສາຫາລື, ການປະສານງານ ແລະ ການຊີ້ນຳຕະຫຼອດໄລຍະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ຊຶ່ງຄະນະດັ່ງກ່າວ ປະກອບດ້ວຍ ກະຊວງທີ່ກ່ຽວ ຂ້ອງ, ອົງການປົກຄອງເມືອງ, ອົງການຈັດຕັ້ງທາງສັງຄົມ, ຕົວແທນຂອງຊຸມຊົນ, ອົງການ Helvetas ແລະ ທະນາຄານໂລກ.
- ຜູ້ໃຫ້ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ຈະປະສານງານກັບຊຸມຊົນ ໂດຍຜ່ານເຈົ້າໜ້າທີ່ປະສານງານຢູ່ຊຸມຊົນຂອງເຂົາເຈົ້າ ແລະ ທີມງານສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ຂອງເຂົາເຈົ້າ ຜູ້ທີ່ເວົ້າ ແລະ ເຂົ້າໃຈພາສາທ້ອງຖິ່ນ.

- ໂຄງການດັ່ງກ່າວ ຈະຮັບປະກັນວ່າທຸກສິ່ງຜົມ, ໂຄງການຝຶກອົບຮົມ, ການສຳມະນາ, ກອງປະຊຸມ ຫຼື ງານພິທີການ ແລະ ອຸປະກອນ/ເຄື່ອງມື/ເອກະສານຕ່າງໆທັງໝົດທີ່ໂຄງການນຳໃຊ້ ຈະໄດ້ຮັບການພັດທະນາ ໂດຍການປຶກສາຫາລື ກັບພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຂອງລັດຖະບານ ແລະ ຊຸມຊົນທ້ອງຖິ່ນ ເພື່ອຮັບປະກັນດ້ານພາສາ, ຂໍ້ຄວາມ ແລະ ຮູບພາບທີ່ ຖືກນຳໃຊ້ສາມາດເຂົ້າໃຈໄດ້ງ່າຍ. ໂຄງການດັ່ງກ່າວ ຈະຊີ້ບອກຢ່າງຊັດເຈນວ່າກິດຈະກຳດັ່ງກ່າວ ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ ໂດຍກົງຈາກການສະໜອງທຶນຂອງທະນາຄານໂລກ/ກອງທຶນພັດທະນາສັງຄົມຂອງຢີ່ປຸ່ນ. ການໝາຍທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຈະຖືກ ສະແດງຢູ່ໃນທຸກສິ່ງຜົມ ແລະ ທຸກກິດຈະກຳ. ນອກຈາກການນຳໃຊ້ການໝາຍຂອງໂຄງການແລ້ວ, ໂຄງການຈະໃຊ້ມາດ ຕະການທີ່ເໝາະສົມ ເພື່ອຮັບປະກັນວ່າການສະໜັບສະໜູນຂອງທະນາຄານໂລກ/ກອງທຶນພັດທະນາສັງຄົມຂອງຢີ່ປຸ່ນ ໄດ້ຮັບການປະຕິບັດຢູ່ທ້ອງຖິ່ນ.
- ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ໄດ້ສ້າງຄະນະປະຕິບັດງານ ເພື່ອເຮັດວຽກຮ່ວມກັນໃນການອອກແບບ ໂຄງການ. ໃນຂະນະທີ່ຄະນະປະຕິບັດງານ ບໍ່ໄດ້ມີສ່ວນຮ່ວມໃນແຕ່ລະການສື່ສານລະຫວ່າງ ອົງການ Helvetas, ກຸ່ມ ເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ແລະ ທະນາຄານໂລກ ແຕ່ຈະໄດ້ຮັບການແຈ້ງໃຫ້ຊາບເປັນປົກກະຕິໂດຍຈິດ ໝາຍທາງເອເລັກໂຕຣນິກສຳລັບແຕ່ລະຂໍ້ມູນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.
- ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ຍັງຈະນຳໃຊ້ກອງປະຊຸມສະມາຊິກຫຼັກປະຈຳໄຕມາດ ເພື່ອໃຫ້ສະມາຊິກ ຂອງຕົນໄດ້ຮັບຂໍ້ມູນຄວາມຄືບໜ້າຂອງໂຄງການ ແລະ ຍັງຈະໃຊ້ຈິດໝາຍຂ່າວອີເລັກໂຕຣນິກປະຈຳໄຕມາດຂອງຕົນ ເພື່ອເປັນຕົວດຶງດູດ.
- ສະມາຊິກກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ຈະໄດ້ຮັບການແຈ້ງໃຫ້ຊາບທາງອີຈິດໝາຍທາງເອເລັກໂຕຣນິກ ກ່ຽວກັບການຊ່ວຍເຫຼືອລ້າໂດຍຜ່ານການຍື່ນແຈ້ງເຈດຈຳນົງເພື່ອສະແດງຄວາມສົນໃຈກັບຂໍ້ມູນທີ່ຕ້ອງການ.

4.2. ຍຸດທະສາດສຳລັບການເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນ

ຜູ້ໄດ້ຮັບຂໍ້ມູນຕົ້ນຕໍ ແລະ ມີຄວາມສຳຄັນ ໃນການເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນ ແມ່ນ:

- ໃບປົວ, ໂປສເຕີ, ລາຍການວິທະຍຸ ແລະ ໂທລະພາບ, ແອັບພລິເຄຊັນໃນໂທລະສັບມືຖື, ຄລິບວິດີໂອ ແລະ ການນຳໃຊ້ປະຕິທິນທາງກົດໝາຍຂອງກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ເພື່ອແຈ້ງຊຸມຊົນຮັບຊາບ.
- ເວັບໄຊທ໌, ສື່ສັງຄົມອອນລາຍ, ໜັງສືຜົມ, ສູນຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ແລະ ງານວາງສະແດງ ຫຼື ການສະແດງອື່ນໆ.
- ກິດຈະກຳແລກປ່ຽນຄວາມຮູ້, ເອກະສານສະຫຼຸບ ແລະ ບົດລາຍງານດ້ານວິຊາການ ແລະ ບໍ່ແມ່ນວິຊາການ ເພື່ອ ສົ່ງໃຫ້ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງທີ່ສົນໃຈ.
- ຈິດໝາຍທາງການ, ບົດລາຍງານໂຄງການ, ກອງປະຊຸມ ແລະ ບົດບັນທຶກກອງປະຊຸມ ເພື່ອຕິດຕໍ່ສື່ສານ ກັບ ລັດຖະບານ.

ອົງປະກອບຫຼັກຂອງຍຸດທະສາດການເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນ ຂອງແຕ່ລະຂັ້ນຕອນຂອງໂຄງການ ມີດັ່ງນີ້:

ໄລຍະຂອງໂຄງການ	ລາຍການຂໍ້ມູນທີ່ຖືກເປີດເຜີຍ	ວິທີການທີ່ສະເໜີ	ຕາຕະລາງ/ສະຖານທີ່/ວັນທີ	ຜູ້ມີສ່ວນເປົ້າໝາຍ	ອັດຕາສ່ວນທີ່ບັນລຸໄດ້	ຄວາມຮັບຜິດຊອບ
ການເລີ່ມຕົ້ນໂຄງການ (ການລະດົມທຶນ)	SEP, LMP, ESCP	ເວບໄຊ ຂອງອົງການ Helvetas/ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ	ກ່ອນໂຄງການມີປະສິດທິຜົນ	ປະຊາຊົນທົ່ວໄປ, ພາກສ່ວນ ແລະ ອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບຈາກໂຄງການ	100% ຂອງສະມາຊິກຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງ	ອົງການ Helvetas
ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ	ຂໍ້ມູນໂຄງການ	ເວບໄຊອົງການ Helvetas/ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ; ສື່ສັງຄົມອອນລາຍ; ໃບປິວ, ໂປສເຕີ; ການເຜີຍແຜ່ຂ່າວ	ໄຕມາດທີ 1 ຂອງປີທີ 1	ສະມາຊິກຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ; ສະມາຊິກກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ;	100% ສະມາຊິກຄະນະກຳມະການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ / ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວ	ອົງການ Helvetas; ກອງເລຂາກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ
ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ	ການປັບປຸງ ESCP	ເວບໄຊອົງການ Helvetas/ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ,	ໄຕມາດທີ 1 ຂອງປີທີ 2 ແລະ 3	ປະຊາຊົນທົ່ວໄປ; ສະມາຊິກຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ; ແລະ	100% ສະມາຊິກຄະນະກຳມະການຈັດຕັ້ງ	ອົງການ Helvetas
ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ	ເອກະສານເຄື່ອງມືໃນການສ້າງຄວາມຮັບຮູ້ & ICE	ເວບໄຊອົງການ Helvetas/ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ; ສື່ສັງຄົມອອນລາຍ; ໃບປິວ, ໂປສເຕີ; ການເຜີຍແຜ່ຂ່າວ	ໄຕມາດທີ 4 ຂອງປີທີ 1	ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ມີຄວາມສົນໃຈ	60% ຂອງພາກສ່ວນ/ອົງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງທີ່ສົນໃຈ	ອົງການ Helvetas; ກອງເລຂາກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ; ເຜີຍແຜ່

ການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດ ໂຄງການ	ບົດລາຍງານ ຄວາມຄືບໜ້າ ໂຄງການ	ບົດລາຍງານ ແລະ ເອກະສານຜົນໄດ້ຮັບ ຂອງຄະນະ ກຳມະການຄຸ້ມຄອງ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ;	ໄຕມາດທີ 3 ຂອງປີທີ 1 ແລະ ໄຕມາດທີ 1 ແລະ 3 ຂອງປີທີ	ສະມາຊິກຄະນະ ກຳມະການຄຸ້ມ ຄອງການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດ	100% ຂອງ ສະມາຊິກ ຄະນະ ກຳມະການ	ອົງການ Helvetas
ການກວດກາ ແລະ ປະເມີນ ໂຄງການ	ການທົວທວນ ແລະ ບົດລາຍ ງານການສຳ ຫຼວດຜູ້ໄດ້ຮັບ ຜົນປະໂຫຍດ/ ການປະເມີນຜົນ ສຸດທ້າຍ	ເວບໄຊອົງການ Helvetas/ກຸ່ມເຮັດ ວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານທີ່ດິນ; ບົດ ລາຍງານຄະນະ ກຳມະການຄຸ້ມຄອງ ໂຄງການ; ກອງ	Y3 ໄຕມາດທີ 4 ຂອງປີທີ 2 ແລະ 3	ສະມາຊິກຄະນະ ກຳມະການຈັດ ຕັ້ງປະຕິບັດ / ກຸ່ມເຮັດວຽກ ກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານທີ່ດິນ; ອົງການທີ່ ຄ່ຽວຂ້ອງ	100% ຂອງ ສະມາຊິກ ຄະນະ ກຳມະການ ຄຸ້ມຄອງ ການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດ/	ອົງການ Helvetas
ການຮຽນຮູ້ ແລະ ແບ່ງປັນ ຄວາມຮູ້ກ່ຽວ ກັບໂຄງການ	ບົດຄົ້ນຄວ້າ; ຜະລິດຕະຜົນ ຄວາມຮູ້; ການ ຕີພິມ ທັງແບບ ເປັນເຈ້ຍ ແລະ ແບບເອເລັກ ໂຕຣນິກ;	ກິດຈະກຳການ ແບ່ງປັນຄວາມຮູ້ /ສຳ ມະນາ; workshops; ເວທີ ເອເລັກໂຕຣນິກ; ສື່ ສັງຄົມອອນລາຍ	ໄຕມາດທີ 1 ແລະ 3 ຂອງປີທີ 2 ແລະ 3	ສະມາຊິກກຸ່ມ ເຮັດວຽກກ່ຽວ ກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານທີ່ດິນ; ອົງການ ແລະ ຜູ້ ມີສ່ວນຮ່ວມທີ່ມີ ຄວາມສົນໃຈ	60% ຂອງ ພາກສ່ວນ/ ອົງການທີ່ ກ່ຽວຂ້ອງທີ່ ສົນໃຈ	ອົງການ Helvetas; ກອງເລຂາ ກຸ່ມເຮັດ ວຽກກ່ຽວ ກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານທີ່
ປິດໂຄງການ	ບົດລາຍງານສິ້ນ ສຸດໂຄງການ	ການກອງປະຊຸມວິຊາ ການລະດັບຊາດ	ໄຕມາດທີ 4 ຂອງປີທີ 3	ສະມາຊິກຄະນະ ກຳມະການຈັດ ຕັ້ງປະຕິບັດ / ກຸ່ມເຮັດວຽກ ກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານທີ່ດິນ ; ອົງການທີ່ ກ່ຽວຂ້ອງອື່ ນໆ;	100% ຂອງ ສະມາຊິກ ຄະນະ ກຳມະການ ຄຸ້ມຄອງ ການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດ/	ອົງການ Helvetas

ໄລຍະຂອງ ໂຄງການ	ລາຍການຂໍ້ມູນ ທີ່ຖືກເປີດເຜີຍ	ວິທີການທີ່ສະເໜີ	ຕາຕະລາງ/ ສະຖານທີ່/ວັນທີ	ຜູ້ມີສ່ວນ ເປົ້າໝາຍ	ອັດຕາສ່ວນ ທີ່ບັນລຸໄດ້	ຄວາມຮັບ ຜິດ ຊອບ
-------------------	--------------------------------	-----------------	----------------------------	-----------------------	--------------------------	--------------------

ໄລຍະການ ກະກຽມ ໂຄງການ	ຢືນໜັງສືເຈດ ຈຳນົງຄວາມ ສົນໃຈພາຍໃນ ຂອງສະມາຊິກ ກຸ່ມເຮັດວຽກ	ຈົດໝາຍທາງເອ ເລັກໂຕຣນິກ, ເວບໄຊອົງການ Helvetas ແລະ	ໄລຍະການກໍ່ ຕັ້ງໂຄງການ	ສະມາຊິກຫຼັກ ກຸ່ມເຮັດວຽກ ກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານທີ່ ດີ	100%	ກອງເລຂາກຸ່ມເຮັດ ວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ ມູນຂ່າວສານທີ່ດີ
ໄລຍະການ ກະກຽມ ໂຄງການ	ແຜນການມີ ສ່ວນຮ່ວມ ພາກສ່ວນທີ່ ກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ແຜນຜູກມັດ ດ້ານ ສິ່ງແວດລ້ອມ	ເວບໄຊ ອົງການ Helvetas	ໄລຍະການກໍ່ ຕັ້ງໂຄງການ	ປະຊາຊົນ		ອົງການ Helvetas
ໄລຍະການ ກະກຽມ ໂຄງການ	ຜູ້ທີ່ໄດ້ຮັບຄັດ ເລືອກໃຫ້ຮັບ ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່	ເວບໄຊອົງການ Helvetas/ກຸ່ມ ເຮັດວຽກກ່ຽວ ກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານທີ່ດີ	ໄລຍະການກໍ່ ຕັ້ງໂຄງການ	ປະຊາຊົນ		ອົງການ Helvetas, ກຸ່ມ ເຮັດວຽກກ່ຽວກັບ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ ດີ
ໄລຍະການ ກະກຽມ ໂຄງການ	ການອະນຸມັດ ຮັບຮອງບົດ ບັນທຶກຄວາມ ເຂົ້າໃຈ	ຟິທີ, ພິມຈຳ ໜ່າຍໜັງສືພິມ	ໄລຍະການກໍ່ ຕັ້ງໂຄງການ	ປະຊາຊົນ	ອົງການ Helvetas	
ການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດໄລຍະ ທີ I: ຝຶກ ອົບຮົມໃຫ້ຄູ ຝຶກ	ເອກະສານ/ ເຄື່ອງມື/ ອຸປະກອນ ການ ສື່ສານ ແລະ ການສ້າງຄວາມ	ອົງການ Helvetas, ກຸ່ມ ເຮັດວຽກກ່ຽວ ກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານທີ່ດີ	ຮູບແບບສຸດ ທ້າຍ	ສະມາຊິກກຸ່ມ ເຮັດວຽກ ກ່ຽວກັບຂໍ້ ມູນຂ່າວສານ ທີ່ດີ,		ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວ ກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ທີ່ດີ
	ບົດຮຽນທີ່ຖອດ ຖອນໄດ້, ແບ່ງປັນປະສົບ ການ	ກິດຈະກຳປະຊຸມ ແລກປ່ຽນຂອງ ສະມາຊິກຫຼັກ ຂອງກຸ່ມເຮັດ	ໄລຍະ ການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດ ໂຄງການ	ສະມາຊິກຫຼັກ ຂອງກຸ່ມເຮັດ ວຽກກ່ຽວ ກັບຂໍ້ມູນ		ກອງເລຂາກຸ່ມເຮັດ ວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ ມູນຂ່າວສານທີ່ດີ ຮ່ວມກັບ CoP

4.3. ຍຸດທະສາດເພື່ອປຶກສາຫາລື

ວິທີການຕ່າງໆ ຈະຖືກນຳໃຊ້ເພື່ອປຶກສາຫາລືກັບແຕ່ລະກຸ່ມຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມ, ລວມທັງ ການສຳພາດຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມ, ການສຳຫຼວດ, ກອງປະຊຸມ, ສຳມະນາ, ກຸ່ມທີ່ມີຫົວຂໍ້ສະເພາະ ຫຼື ກົນໄກແບບດັ້ງເດີມ ສຳລັບການປຶກສາຫາລື, ການຕັດສິນໃຈ, ການຮ່າງເອກະສານ ແລະ ເຜີຍແຜ່ຜົນໄດ້ຮັບຂອງການປຶກສາຫາລືເຫຼົ່ານີ້ (ບົດບັນທຶກ, ບົດລາຍງານຄະນະກຳມະການ ຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ບົດລາຍງານສື່ມວນຊົນ ແລະ ອື່ນໆ) ເຊັ່ນ:

- **ຊຸມຊົນຢູ່ຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ ລວມທັງ ກຸ່ມຊົນເຜົ່າ ແລະ ແມ່ຍິງ:** ຈະມີການປຶກສາຫາລືຢູ່ຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ ຊຶ່ງການປຶກສາຫາລືເຫຼົ່ານັ້ນ ຈະຖືກຈັດຂຶ້ນໃນເວລາທີ່ເໝາະສົມຂອງແມ່ຍິງ ໂດຍມີກຸ່ມແຍກຕ່າງຫາກ. ໃນລະຫວ່າງການກວດກາ ແລະ ການປະເມີນຜົນ, ຊຸມຊົນ ອາດຈະໄດ້ຮັບການສຳພາດດ້ວຍແບບສອບຖາມ ແລະ ການສົນທະນາກຸ່ມສະເພາະ. ລາຍການວິທະຍຸ ຍັງຈະຖືກນຳໃຊ້ ແລະ ແອບປຣິເຄຊັນ ອາດຈະໄດ້ຮັບການພັດທະນາ. ພາສາຊົນເຜົ່າ ຈະຖືກນຳໃຊ້ເພື່ອຮັບປະກັນການເຜີຍແຜ່ຢ່າງມີປະສິດທິພາບ ແລະ ມີຄວາມໝາຍຕໍ່ກັບຊຸມຊົນຊົນເຜົ່າ.
- **ນາຍບ້ານ ແລະ ຜູ້ນຳຊົນເຜົ່າ** ຈະເຂົ້າຮ່ວມການຝຶກອົບຮົມ ໂດຍນຳໃຊ້ວິທີການມີສ່ວນຮ່ວມ. ໃນລະຫວ່າງການກວດກາ ແລະ ປະເມີນຜົນ, ຈະມີການສຳພາດດ້ວຍແບບສອບຖາມ ແລະ ການປຶກສາຫາລືກັບນາຍບ້ານ ໃນລະຫວ່າງການປະຊຸມຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ.
- **ຄະນະກຳມະການໄກ່ເກ່ຍຂັ້ນບ້ານ** ຈະເຂົ້າຮ່ວມໃນການຝຶກອົບຮົມ ໂດຍນຳໃຊ້ວິທີການມີສ່ວນຮ່ວມ. ໃນລະຫວ່າງການກວດກາ ແລະ ປະເມີນຜົນ, ເຂົາເຈົ້າຈະຖືກສຳພາດ ດ້ວຍແບບສອບຖາມ ແລະ ເຂົາເຈົ້າ ຈະນຳໃຊ້ກົນໄກແບບດັ້ງເດີມເພື່ອການປຶກສາຫາລື ແລະ ການຕັດສິນໃຈ ໃນກໍລະນີທີ່ຊຸມຊົນທ້ອງຖິ່ນ ຕ້ອງການຄຳແນະນຳທາງດ້ານກົດໝາຍ.
- **ຜູ້ຊ່ວຍທາງດ້ານກົດໝາຍ** ຈະເຂົ້າຮ່ວມໃນການຝຶກອົບຮົມ ໂດຍນຳໃຊ້ວິທີການມີສ່ວນຮ່ວມ. ໃນລະຫວ່າງການກວດກາ ແລະ ການປະເມີນຜົນ, ເຂົາເຈົ້າ ຈະຖືກສຳພາດດ້ວຍແບບສອບຖາມ ແລະ ເຂົາເຈົ້າ ຈະນຳໃຊ້ກົນໄກແບບດັ້ງເດີມເພື່ອການປຶກສາຫາລື ແລະ ການຕັດສິນໃຈ ໃນກໍລະນີທີ່ຊຸມຊົນທ້ອງຖິ່ນ ຕ້ອງການຄຳແນະນຳທາງດ້ານກົດໝາຍ.
- **ອົງການຈັດຕັ້ງສັງຄົມທາງສັງຄົມ (ສະມາຊິກຂອງກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ)** ຈະໄດ້ຮັບການປຶກສາຫາລືດ້ວຍວິທີການທີ່ແຕກຕ່າງກັນ ເຊັ່ນ: ຈົດໝາຍທາງເອເລັກໂຕຣນິກ, ສື່ສັງຄົມອອນລາຍ, ເວທີດິຈິຕອນ ແລະ ກອງປະຊຸມແບບເຊິ່ງໜ້າ. ເຂົາເຈົ້າ ຈະເຂົ້າຮ່ວມໃນການຝຶກອົບຮົມ ໂດຍນຳໃຊ້ວິທີການມີສ່ວນຮ່ວມ. ໃນລະຫວ່າງການກວດກາ ແລະ ປະເມີນຜົນ, ຊຸມຊົນ ຈະໄດ້ຮັບການສຳພາດດ້ວຍແບບສອບຖາມ ແລະ ການສົນທະນາກຸ່ມສະເພາະ.
- **ສູນຊ່ວຍເຫຼືອທາງດ້ານກົດໝາຍ:** ທະນາຍຄວາມ ຈະເຂົ້າຮ່ວມໃນການຝຶກອົບຮົມ ໂດຍນຳໃຊ້ວິທີການມີສ່ວນຮ່ວມ. ໃນລະຫວ່າງການກວດກາ ແລະ ປະເມີນຜົນ, ທະນາຍຄວາມ ຈະໄດ້ຮັບການສຳພາດດ້ວຍແບບສອບຖາມ.

- **ອົງການປົກຄອງເມືອງ** ຈະເຂົ້າຮ່ວມໃນການຝຶກອົບຮົມ ໂດຍນຳໃຊ້ວິທີການມີສ່ວນຮ່ວມ. ໃນລະຫວ່າງການກວດກາ ແລະ ປະເມີນຜົນ, ທະນາຄວາມ ຈະໄດ້ຮັບການສຳພາດດ້ວຍແບບສອບຖາມ ແລະ ຈະຖືກຂໍການປຶກສາຫາລື ໃນລະຫວ່າງກອງປະຊຸມຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ.
- **ຫ້ອງການກະຊວງກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ເມືອງ** ຈະເຂົ້າຮ່ວມໃນການຝຶກອົບຮົມ ໂດຍນຳໃຊ້ວິທີການມີສ່ວນຮ່ວມ.
- **ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ** ຈະເຂົ້າຮ່ວມໃນການຝຶກອົບຮົມ ໂດຍນຳໃຊ້ວິທີການມີສ່ວນຮ່ວມ.
- **ພະແນກກະສິກຳ ແລະ ປ່າໄມ້ແຂວງ** ຈະເຂົ້າຮ່ວມໃນການຝຶກອົບຮົມ ໂດຍນຳໃຊ້ວິທີການມີສ່ວນຮ່ວມ.
- **ພະແນກຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມແຂວງ ແລະ ພະແນກຍຸຕິທຳແຂວງ** ຈະເຂົ້າຮ່ວມໃນການຝຶກອົບຮົມ ໂດຍນຳໃຊ້ວິທີການມີສ່ວນຮ່ວມ ແລະ ຈະຖືກຂໍການປຶກສາຫາລື ໃນລະຫວ່າງກອງປະຊຸມຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ.
- **ກະຊວງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ** ຈະຖືກຂໍການປຶກສາຫາລື ໃນລະຫວ່າງກອງປະຊຸມຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ.
- **ກະຊວງຍຸຕິທຳ** ຈະຖືກຂໍການປຶກສາຫາລື ໃນລະຫວ່າງກອງປະຊຸມຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ.

ອົງປະກອບທີ່ສຳຄັນຂອງຍຸດທະສາດການປຶກສາຫາລື ໃນແຕ່ລະໄລຍະຂອງໂຄງການທີ່ແຕກຕ່າງກັນ ມີດັ່ງນີ້:

ໄລຍະໂຄງການ	ຫົວຂໍ້ການປຶກສາຫາລື	ວິທີການທີ່ນຳໃຊ້	ຕາຕະລາງ: ສະຖານທີ່ ແລະ ວັນທີ	ເປົ້າໝາຍຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມ	ໜ້າທີ່ຮັບຜິດຊອບ
ການກໍ່ຕັ້ງໂຄງການ (Mobilization)	ປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບການກຳນົດເປົ້າໝາຍ / ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ / ການຈັດຕັ້ງຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່	ກອງປະຊຸມວິຊາການ	ກ່ອນປະສິດທິຜົນ ຂອງໂຄງການ	ຄະນະກຳມະການຊີ້ນຳກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ/ກຸ່ມສະມາຊິກ ຫຼັກ ກຸ່ມຂອງເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ	ກອງເລຂາກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ

ການກໍ່ຕັ້ງໂຄງການ (Mobilization)	ຮ່າງບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈ	ກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລືຂັ້ນທ້ອງຖິ່ນ ກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລືຂັ້ນແຂວງ ກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລືຂັ້ນສູນກາງ	6 ເດືອນຕົ້ນປີຂອງປີທີ 1	ຫ້ອງການຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມເມືອງ ແລະ ເມືອງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ພະແນກຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ແຂວງ, ພະແນກການຕ່າງ	Helvetas / ຜູ້ໄດ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່
ການກໍ່ຕັ້ງໂຄງການ (Mobilization)	ການປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບການຄັດເລືອກຜູ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່	ກອງປະຊຸມຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງ	6 ເດືອນຕົ້ນປີຂອງປີທີ 1	ສະມາຊິກກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ	ອົງການ Helvetas & ຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ຂອງ
ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ	ການປຶກສາຫາລືກ່ຽວກັບ ການປະຕິບັດ ແລະ ອຸປະກອນ AR ແລະ LC ທີ່ໃຊ້ໃນ	ກອງປະຊຸມວິຊາການ	6 ເດືອນຕົ້ນປີຂອງປີທີ 1	ສະມາຊິກກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ແລະ ຜູ້ໄດ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່	ອົງການ Helvetas & ກອງເລຂາກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ

ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂຄງການ	ການເລີ່ມຕົ້ນຂອງ ການແລກປ່ຽນຂໍ້ ມູນຂ່າວສານໂຄງ ການ ແລະ ການປຶກ ສາຫາລື	ເລີ່ມກອງປະຊຸມ	6 ເດືອນທ້າຍປີ ທີ 1	ກະຊວງ ຊັບຜະຍາກອນທຳມະ ຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ກະຊວງຍຸຕິທຳ, ກະຊວງການ ຕ່າງປະເທດ, ພະ ແນກຊັບ ຜະຍາກອນ ທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມແຂວງ, ພະແນກຍຸຕິທຳ ແຂວງ, ສູນ ກາງ ແນວລາວສ້າງຊາດ, ສູນ ກາງສະຫະພັນ ແມ່ຍິງລາວ, ສະມາຊິກກຸ່ມເຮັດ ວຽກ ກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານທີ່ດິນ ຜູ້ໃຫ້	ອົງການ Helvetas & ກອງເລຂາກຸ່ມ ເຮັດວຽກກ່ຽວກັບ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ ດິນ
ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂຄງການ	ການປຶກສາຫາລື ກ່ຽວກັບ AR ແລະ LC ໃໝ່ທີ່ຝື່ນເດັ່ນ ຂຶ້ນ	ກອງປະຊຸມສຳ ມະນາ ແລກປ່ຽນຄວາມ ຮູ້	6 ເດືອນທ້າຍປີ ທີ 1 ແລະ 6 ເດືອນຕົ້ນປີ ຂອງປີທີ 2	ສະມາຊິກກຸ່ມເຮັດ ວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານທີ່ດິນ ແລະ ຜູ້ໄດ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອ ຕໍ່	ອົງການ Helvetas & ກອງເລຂາກຸ່ມ ເຮັດວຽກກ່ຽວກັບ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ ດິນ

ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂຄງການ	ການປຶກສາຫາລື ກ່ຽວກັບ ບັນຫາ/ ຂະບວນການການ ປະຕິບັດໂຄງການ	ກອງປະຊຸມ ຄະນະກຳມະການ ຄຸ້ມຄອງ ໂຄງການ	ໄຕມາດທີ 3 ຂອງປີທີ 1, ໄຕ ມາດທີ 1 ແລະ 3 ຂອງປີທີ 2 ແລະ 3	ສະມາຊິກຄະນະ ກຳມະການຄຸ້ມຄອງ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ກະຊວງ ຊັບພະຍາກອນທຳມະ ຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ກະຊວງຍຸຕິທຳ, ກະຊວງການ ຕ່າງປະເທດ, ພະແນກ ຊັບພະຍາກອນທຳມະ	ອົງການ Helvetas
ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂຄງການ	ການປຶກສາຫາລື ກ່ຽວກັບບັນຫາ/ ຂະບວນການຂອງ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂຄງການ	ກອງປະຊຸມຄະ ນະກຳມະການຊື້ ນຳກຸ່ມເຮັດ ວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ ມູນຂ່າວສານທີ່ ດິນ ກອງປະຊຸມ ສະມາຊິກຫຼັກ ກຸ່ມເຮັດວຽກ ກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວ ສານທີ່ດິນ ກອງປະຊຸມໃຫຍ່ ກຸ່ມເຮັດວຽກ ກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານທີ່ດິນ	ປະຈຳໄຕມາດ (ຄະນະກຳມະ ການຊື້ນຳກຸ່ມ ເຮັດ ວຽກກ່ຽວ ກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານທີ່ ດິນ); ປະຈຳເຄິ່ງ ປີ (ສະມາຊິກ ຫຼັກກຸ່ມເຮັດ ວຽກ ກ່ຽວ ກັບຂໍ້ມູນຂ່າວ ສານທີ່ດິນ); ປະຈຳປີ(ກຸ່ມ ເຮັດວຽກກ່ຽວ ກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານທີ່ດິນ)	ຄະນະກຳມະການຊື້ນຳ ກຸ່ມເຮັດ ວຽກກ່ຽວ ກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານທີ່ ດິນ, ສະມາຊິກຫຼັກ ກຸ່ມເຮັດວຽກ ກ່ຽວ ກັບ ຂໍ້ມູນຂ່າວ ສານ ທີ່ດິນ	ກອງເລຂາກຸ່ມ ເຮັດວຽກກ່ຽວກັບ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ ດິນ

ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂຄງການ	ການປຶກສາຫາລື ກ່ຽວກັບບັນຫາ/ ຂະບວນການຂອງ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂຄງການ	ກອງປະຊຸມ ປະຈຳປີ	ໄຕມາດ 4 ຂອງປີທີ 2 ແລະ 3	ສະມາຊິກຄະນະ ກຳມະການຄຸ້ມມີ ຄອງການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດ, ສະມາຊິກ ຫຼັກກຸ່ມເຮັດວຽກ ກ່ຽວກັບ ຂໍ້ມູນຂ່າວ ສານທີ່ດິນ, ຜູ້ມີສ່ວນ ຮ່ວມອື່ນທີ່ມີຄວາມ ສົນໃຈ	ອົງການ Helvetas & ກອງເລຂາກຸ່ມ ເຮັດວຽກກ່ຽວກັບ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ ດິນ
ການກວດກາ ແລະ ປະເມີນໂຄງການ	ຄຳຄິດຄຳເຫັນຂອງ ຜູ້ໄດ້ຮັບການປຶກສາ ຫາລືກ່ຽວກັບບັນ ຫາການປະຕິບັດ ໂຄງການ/ຂະບວນ ການ	ການສຳຫຼວດຜູ້ ໄດ້ຮັບຜົນ ປະໂຫຍດ, ການ ທົບທວນຄືນ ໂຄງການແລະ ການປະເມີນຜົນ	ໄຕມາດ4 ຂອງ ປີທີ 2 (ທົບ ທວນຄືນ) ແລະ 3 (ການສຳ ຫຼວດຜູ້ໄດ້ຮັບ	ຊຸມຊົນ, ຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນ ປະໂຫຍດ	ອົງການ Helvetas

ກົນໄກການ ຮ້ອງທຸກ	ຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມ/ຄຳ ຄິດຄຳ ເຫັນຂອງຜູ້ ໄດ້ຮັບການປຶກສາ ຫາລືກ່ຽວກັບບັນ ຫາການປະຕິບັດ ໂຄງການ/ຂະບວນ ການ	ການຮັບຟັງ ຄວາມຄິດ ເຫັນ ສາທາລະນະ, ຈຸດປະສານງານ ໃນລະດັບທີ່ ແຕກຕ່າງກັນ (ຄະນະ ກຳມະການໄກ່ ເກ່ຍຂັ້ນບ້ານ, ຜູ້ ໃຫ້ທຶນ ຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່, ອົງການ Helvetas) ໂດຍໃຊ້ ໂທລະສັບ, ຈິດ ໝາຍທາງເອ ເລັກ ໂຕຣນິກ, ສື່ສັງຄົມອອນ ລາຍ, ຕິດຕໍ່ໂດຍ ກົາ	ສືບຕໍ່ຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດ	ຊຸມຊົນທີ່ໄດ້ຮັບຜົນ ກະທົບ, ພະນັກງານ ໂຄງການ, ຜູ້ມີສ່ວນ ຮ່ວມອື່ນ.	ອົງການ Helvetas
ການກໍ່ຕັ້ງໂຄງການ (Mobilization)	ການສ້າງຄະນະ ກຳມະການຄຸ້ມຄອງ	ໜ່ວຍປະຕິບັດ ງານ ແລະ ກອງ ປະຊຸມ ຄະນະ ກຳມະການຊີ້ນຳ ກຸ່ມເຮັດວຽກ	ໄລຍະກໍ່ຕັ້ງ ໂຄງການ	ສະມາຊິກກຸ່ມເຮັດ ວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານທີ່ດິນ	ກອງເລຂາກຸ່ມເຮັດ ວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ ມູນຂ່າວສານທີ່ ດິນ
	ກອງປະຊຸມປຶກສາ ຫາລືກັບສະມາຊິກ ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວ ກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ທີ່ດິນກັບການ ຊ່ວຍເຫຼືອ	ກອງປະຊຸມ	ໄລຍະກໍ່ຕັ້ງ ໂຄງການ	ສະມາຊິກຫຼັກກຸ່ມເຮັດ ວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານທີ່ດິນ	ກອງເລຂາກຸ່ມເຮັດ ວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ ມູນຂ່າວສານທີ່ ດິນ
	ການຄັດເລືອກຜູ້ໄດ້ ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່	ກອງປະຊຸມ ຄະນະ	ໄລຍະກໍ່ຕັ້ງ ໂຄງການ	ສະມາຊິກຂອງຄະນະ ກຳມະການຄຸ້ມຄອງ	ຄະນະກຳມະການ ຄຸ້ມ ຄອງກຸ່ມເຮັດ

	ຮ່າງບົດບັນທຶກ ຄວາມເຂົ້າໃຈ	ກອງປະຊຸມຂັ້ນ ທ້ອງຖິ່ນ ກອງປະຊຸມຂັ້ນ ແຂວງ ກອງປະຊຸມຂັ້ນ ສູນກາງ	ໄລຍະກໍ່ຕັ້ງ ໂຄງການ	ຫ້ອງການ ຊັບພະຍາກອນທຳມະ ຊາດເມືອງ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ເມືອງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ພະແນກ ຊັບພະຍາກອນທຳມະ ຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມແຂວງ, ພະແນກການ ຕ່າງປະເທດແຂວງ ແລະ ແຂວງທີ່ ກ່ຽວຂ້ອງ ກະຊວງ ຊັບພະຍາກອນທຳມະ ຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ກະຊວງຍຸຕິທຳ, ກະຊວງການ ຕ່າງປະເທດ	ອົງການ Helvetas ຮ່ວມ ກັບ ຜູ້ຮັບທຶນ ຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່
	ການທົບທວນຄືນ ພາຍໃນຂອງ ແຜນການບົດຮຽນ, ການສ້າງຄວາມຮັບ ຮູ້ ແລະອຸປະກອນ/ ເຄື່ອງມື/ເອກະສານ ການສື່ສານ	ກອງປະຊຸມ CoP	ໄລຍະກໍ່ຕັ້ງ ໂຄງການ	ສະມາຊິກ CoP	ຜູ້ໄດ້ຮັບທຶນ ຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ທີ່ ກ່ຽວຂ້ອງ ກັບ ເຄື່ອງມື/ເອກະສານ/ ອຸປະກອນການ ພັດທະນາ

ໄລຍະ I	ການອະນຸມັດບົດ ບັນທຶກຄວາມ ເຂົ້າໃຈ	ກອງປະຊຸມເລີ່ມ ຕົ້ນ ກັບຄະນະ ກຳມະການຄຸ້ມ ຄອງການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດ	ໄລຍະຈັດຕັ້ງ ປະຕິ ບັດ ໂຄງການ	ກະຊວງຊັບພະຍາ ກອນ ທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ, ກະຊວງຍຸຕິທຳ, ກະຊວງການ ຕ່າງປະເທດ, ພະແນກ ຊັບພະຍາກອນທຳມະ ຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ແຂວງ, ພະແນກ ຍຸຕິ ທຳແຂວງ, ສູນກາງ ແນວ ລາວສ້າງຊາດ, ສູນກາງສະຫະ ພັນ ແມ່ຍິງລາວ, ຜູ້ຮັບທຶນ ຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່, ສະມາຊິກກຸ່ມ ເຮັດ ວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານທີ່ດິນ	ອົງການ Helvetas
ໄລຍະ I ແລະ II	ການປະຕິບັດຂອງ ຊຸມຊົນ	ກອງປະຊຸມ	ໄລຍະຈັດຕັ້ງ ປະຕິ ບັດ ໂຄງການ	ສະມາຊິກກຸ່ມເຮັດ ວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນ ຂ່າວສານທີ່ດິນ	ກອງເລຂາກຸ່ມ ເຮັດວຽກກ່ຽວກັບ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ ດິນ
	ຄະນະກຳມະການ ຄຸ້ມຄອງໂຄງການ	ກອງປະຊຸມ, ຈົດ ໝາຍທາງເອເລັກ ໂຕຣນິກ	ໄລຍະຈັດຕັ້ງ ປະຕິ ບັດ ໂຄງການ		ກອງເລຂາກຸ່ມ ເຮັດວຽກກ່ຽວກັບ ຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ ດິນ

	<p>ການປະເມີນໄລຍະ ກາງຂອງໂຄງການ</p>	<p>ຈົດໝາຍ ແລະ ຈົດໝາຍທາງ ເອເລັກໂຕຣ ນິກ ຢ່າງເປັນ ທາງການ</p> <p>ກອງປະຊຸມ ຄະນະ ກຳມະການຄຸ້ມ ຄອງ ການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດ</p>	<p>ໄລຍະຈັດຕັ້ງ ປະຕິ ບັດ ໂຄງການ</p>	<p>ກະຊວງ ຊັບພະຍາກອນທຳ ມະຊາດ ແລະ ສິ່ງ ແວດລ້ອມ, ກະຊວງຍຸຕິທຳ, ກະຊວງການຕ່າງ ປະເທດ, ພະແນກ ຊັບພະ ຍາກອນທຳ ມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ແຂວງ, ພະແນກ ຍຸຕິທຳແຂວງ ສປປ</p>	<p>ອົງການ Helvetas</p>
	<p>ການປະເມີນຜົນ ຊົ່ວຄາວ</p>	<p>ຈົດໝາຍ ແລະຈົດ ໝາຍ ທາງເອເລັກ ໂຕຣນິກ ຢ່າງ ເປັນທາງການ</p> <p>ກອງປະຊຸມ ຄະນະ ກຳມະການ ຄຸ້ມຄອງ ການຈັດຕັ້ງ ປະຕິບັດ</p>	<p>ໄລຍະຈັດຕັ້ງ ປະຕິ ບັດ ໂຄງການ</p>	<p>ກະຊວງ ຊັບພະຍາກອນທຳ ມະຊາດ ແລະ ສິ່ງ ແວດລ້ອມ, ກະຊວງຍຸຕິທຳ, ກະຊວງການຕ່າງ ປະເທດ, ພະແນກ ຊັບພະ ຍາກອນທຳ ມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ແຂວງ, ພະແນກ</p>	<p>ອົງການ Helvetas</p>

	ກິນໄກການ ຮ້ອງທຸກ	ການຮັບຟັງ ຄວາມຄິດ ເຫັນ ສາທາລະນະ, ຈຸດປະສານ ງານໃນລະດັບ ທີ່ແຕກຕ່າງ ກັນ (ຄະນະ ກຳມະການ ໄກ່ ແກ່ຍຂັ້ນ ບ້ານ, ຜູ້ໃຫ້ ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອ ຕໍ່, ອົງການ Helvetas)	ໄລຍະຈັດຕັ້ງ ປະຕິ ບັດ ໂຄງການ	ຊຸມຊົນທີ່ໄດ້ຮັບຜົນ ກະທົບ, ພະນັກງານ ໂຄງການ, ຜູ້ມີສ່ວນ ຮ່ວມອື່ນ	ອົງການ Helvetas
--	---------------------	---	-----------------------------------	--	--------------------

4.4. ຍຸດທະສາດເພື່ອລວມເອົາທັດສະນະຂອງກຸ່ມທີ່ບໍ່ມີຄວາມສາມາດຊ່ວຍເຫຼືອຕົວເອງໄດ້

- ຜູ້ທີ່ໄດ້ຮັບປະໂຫຍດຈາກການຊ່ວຍເຫຼືອດັ່ງກ່າວ ຈະແມ່ນຜູ້ທີ່ທຸກຍາກທີ່ສຸດ ແລະ ບໍ່ມີຄວາມສາມາດຊ່ວຍເຫຼືອ ຕົວເອງໄດ້ທາງດ້ານເສດຖະກິດ ແລະ ສັງຄົມຂອງ ສປປ ລາວ. ໃນນັ້ນ ຈະລວມມີ ບັນດາເຜົ່າ, ແມ່ຍິງ, ຄົນພິການ, ຄົນທີ່ດຳລົງຊີວິດໃນດ້ານກະສິກຳແບບຍືນຍົງ. ຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຕົ້ນຕໍ ຢູ່ໃນເຂດຊົນນະບົດທີ່ທຸກຍາກ, ລວມທັງຜູ້ທີ່ໄດ້ຕັ້ງຖິ່ນຖານຢູ່ໃນເຂດທີ່ຖືວ່າເປັນດິນປ່າ. ໃນເຂດພູມສັນຖານດັ່ງກ່າວ, ຜື່ນຖານໂຄງລ່າງທີ່ທຸກຍາກ ແລະ ຊັບພະຍາກອນຂອງລັດຖະບານທີ່ຈຳກັດ ສຳລັບການເຜີຍແຜ່ ໄດ້ຂັດຂວາງຄວາມຮູ້ ແລະ ຄວາມຮັບຮູ້ຂອງເຂົາເຈົ້າ.
- ເພື່ອຂະຫຍາຍໂອກາດໃນການເຂົ້າເຖິງກຸ່ມທີ່ບໍ່ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດທີ່ສຸດ, ໂຄງການດັ່ງກ່າວ ຈະມີສ່ວນຮ່ວມຢ່າງໃກ້ຊິດກັບ ສູນກາງສະຫະພັນແມ່ຍິງລາວ, ສູນກາງແນວລາວສ້າງຊາດ ແລະ ນັກສຶກສາ. ພາລະບົດບາດຂອງ ເຂົາເຈົ້າ ແມ່ນເພື່ອຮັບປະກັນວ່າບໍ່ມີໃຜຖືກປະລະໄວ້ດ້ານຫຼັງ ແລະ ທຸກຄົນ ມີຄວາມສຳຄັນໃນການເຂົ້າຮ່ວມກິດຈະກຳຂອງໂຄງການ.
- ກອງປະຊຸມສະເພາະ ຮ່ວມກັບແມ່ຍິງຈະຖືກຈັດຕັ້ງຂຶ້ນ ຊຶ່ງກອງປະຊຸມຈະໃຊ້ນາຍແປພາສາຂອງຊົນເຜົ່າ ເພື່ອຮັບປະກັນວ່າຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມທຸກຄົນເຂົ້າໃຈ.
- ກອງປະຊຸມສະເພາະ ກັບຜູ້ນຳບັນດາເຜົ່າ ຈະໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງ ຊຶ່ງກອງປະຊຸມຈະໃຊ້ນາຍແປພາສາຂອງຊົນເຜົ່າ ເພື່ອຮັບປະກັນວ່າຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມທຸກຄົນເຂົ້າໃຈ.
- ກອງປະຊຸມສະເພາະຈະຖືກຈັດຂຶ້ນໃນເວລາ ແລະ ສະຖານທີ່ສະດວກ ເໝາະສຳລັບກຸ່ມເຫຼົ່ານັ້ນ.
- ຊ່ອງທາງຕ່າງໆເຊັ່ນ: ຮັບຟັງຄຳຄິດເຫັນ, ຈຸດປະສານງານ, ການເຂົ້າເຖິງຂໍ້ມູນຂ່າວສານສຳລັບກຸ່ມທີ່ບໍ່ມີຄວາມ

ສາມາດ ຊ່ວຍເຫຼືອຕົວເອງໄດ້ ຖືກສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນເພື່ອອໍານວຍຄວາມສະດວກໃນການເຂົ້າເຖິງກິນໄກການຮ້ອງທຸກເຊັ່ນ: ການພັດທະນາ ໃນພາກທີ 6.

4.5. ກຳນົດເວລາ

ຂບວນການເຄື່ອນໄຫວ: ໃນໄລຍະການເຄື່ອນໄຫວຂອງໂຄງການ, ການປຶກສາຫາລື ຈະດຳເນີນການຕົ້ນຕໍໃນຂອບການ ຮ່າງ ແລະການສົ່ງ **ບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈ**. ຂັ້ນຕອນຕົ້ນຕໍແມ່ນ: 1) ການຮ່າງບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈເບື້ອງຕົ້ນໂດຍ ການຮ່ວມມືກັບກະຊວງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ (ກະຊວງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ); 2) ການປຶກສາຫາລືຂັ້ນ ທ້ອງຖິ່ນ, ໂດຍເລີ່ມແຕ່ຂັ້ນເມືອງໂດຍມີການເຂົ້າຮ່ວມຂອງອົງການປົກຄອງເມືອງ ແລະ ຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມ, ແລະ - ອີງຕາມ ການອະນຸມັດຂອງຂັ້ນເມືອງ - ຕໍ່ມາແມ່ນການປຶກສາຫາລືຂັ້ນແຂວງ ທີ່ກ່ຽວກັບທ້ອງຖານແຂວງ, ພະແນກການ ຕ່າງປະເທດແຂວງ ແລະ ພະແນກການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ; 3) ສຸດທ້າຍການປຶກສາຫາລືຂັ້ນສູນກາງ ໃນໄລຍະກອງປະຊຸມທົບ ທວນບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈ ຮ່ວມກັນ ການເຂົ້າຮ່ວມຂອງກະຊວງການຕ່າງປະເທດ, ກະຊວງກ່ຽວຂ້ອງ (ກະຊວງ ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ) ແລະ ຂະແໜງການທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງກະຊວງ. *ຄຽງຄູ່ຂບວນການດັ່ງກ່າວ , ຈະມີການພິຈາລະນາບັບປຸງການອອກແບບໂຄງການ ແລະ ບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈ ເຊິ່ງສຸດທ້າຍຈະໄດ້ຮັບການ ອະນຸມັດຈາກກະຊວງການຕ່າງປະເທດ (ຈະໃຊ້ເວລາຢ່າງໜ້ອຍ 6 ເດືອນທຳອິດຂອງໂຄງການ). ອົງການ Helvetas ຈະ ໃຫ້ມີຈຸດປະສານງານຢູ່ ກົມທີ່ດິນ/ກະຊວງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ເພື່ອຊ່ວຍໃນການປະສານງານ ກັບ ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຂອງລັດຖະບານ.*

ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ: ໂຄງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຈະໄດ້ຮັບການຊີ້ນຳ ແລະ ນຳພາ ໂດຍກອງປະຊຸມຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ເຊິ່ງຮັບປະກັນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງບັນດາຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມຢ່າງກວ້າງຂວາງ ລວມທັງຜູ້ຕາງໜ້າຂອງ ລັດຖະບານຂັ້ນສູນກາງ (ກະຊວງການຕ່າງປະເທດ, ກະຊວງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະອື່ນໆ), ຂອງອົງການປົກຄອງແຂວງ, ເມືອງ, ຜູ້ຕາງໜ້າຂອງຊຸມຊົນ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງຂອງເຂົາເຈົ້າ. -> ກອງປະຊຸມຄະນະກຳ ມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຈະອະນຸມັດແຜນການເຮັດວຽກ, ປຶກສາຫາລືຄວາມຄືບໜ້າ ແລະ ຕັດສິນໃຈທີ່ກ່ຽວ ຂ້ອງກັບ ຍຸດທະສາດການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ການເຂົ້າມາມີສ່ວນຮ່ວມ (ປະຈຳປີ)

ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ: ຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ ຈະຖືກສ້າງຂຶ້ນ ເຊິ່ງສະມາຊິກຈະໄດ້ຮັບການຍືນຍັນຜ່ານ ການລົງຄະແນນສຽງ ໂດຍຄະນະຊີ້ນຳກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ. ໜຶ່ງໃນພາລະບົດບາດ ຂອງຄະນະກຳ ມະການຄຸ້ມຄອງດັ່ງກ່າວ ແມ່ນເປັນຕົວແທນຂອງສະມາຊິກຂອງເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ຊຶ່ງຈະທົບ ທວນຄືນການສະເໜີຈາກທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ທີ່ເປັນໄປໄດ້ ແລະ ເລືອກເອົາຜູ້ທີ່ໄດ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່ດັ່ງກ່າວ. ນອກນັ້ນ, ຍັງ ມີບົດບາດໃນການໄກ່ເກ່ຍ ແລະ ການປຶກສາຫາລືໃນກໍລະນີທີ່ເຫັນວ່າຈຳເປັນ. -> ຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງ ຈະເປັນ ຄະນະຮັບຜິດຊອບໂຄງການ, ໃຫ້ຄຳຄິດເຫັນຢ່າງເປັນປົກກະຕິ ກ່ຽວກັບຂັ້ນຕອນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ ແລະ ກະກຽມຄຳແນະນຳ ສຳລັບກອງປະຊຸມຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ (ປະຈຳເດືອນປີ)

ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ: ກອງເລຂາກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ຈະປະສານງານ Community of Practice (CoP) ທີ່ປະກອບດ້ວຍຜູ້ໄດ້ຮັບທຶນ. CoP ຈະປະຊຸມປະຈຳໄຕມາດ ເພື່ອແລກປ່ຽນປະສົບການ ແລະ ບົດຮຽນທີ່ຖອດຖອນໄດ້, ຊຶ່ງຈະຖືກລາຍງານຢູ່ໃນກອງປະຊຸມສະມາຊິກຫຼັກຂອງກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ທີ່ດິນ ຫຼື ກິດຈະກຳອື່ນໆທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ (ເຊັ່ນ: ນັກຄົ້ນຄວ້າວິຊາການ, ທີ່ປຶກສາອິດສະລະ, ຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງໃນພາກພື້ນ) ເພື່ອແລກປ່ຽນ ກ່ຽວກັບໂຄງການໃນ CoP ຢ່າງກວ້າງຂວາງ. -> CoP ຈະເຂົ້າຮ່ວມໃນກອງປະຊຸມສະມາຊິກ ແລະ ການແລກປ່ຽນຄວາມຮູ້ ເພື່ອສະໜັບສະໜູນການລິເລີ່ມ ແລະ ການຕັດສິນໃຈສຳລັບບັນຫານະໂຍບາຍທີ່ຈະດຳເນີນການ ໂດຍຜ່ານການປະຕິບັດຂອງສັງຄົມທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຕົວຢ່າງ: ກອງປະຊຸມ LSSWG ແລະ/ຫຼື FSSWG (ປະຈຳເຄິ່ງປີ/ປະຈຳປີ)

4.6 ທົບທວນຄືນຄຳຄິດຄຳເຫັນ

ຊ່ວງເວລາສຳຄັນຂອງການທົບທວນຄືນ, ການເປີດເຜີຍ, ແລະ ການລາຍງານຄືນ ໃຫ້ຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມ ແມ່ນ:

- ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ ແລະ ການເຜີຍແຜ່ບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈ ສະບັບສຸດທ້າຍ ໃນທຸກລະດັບຂອງຜູ້ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ໃນຂະບວນການທົບທວນຄືນ (ເຊັ່ນ: ກອງປະຊຸມປະສານງານຂັ້ນແຂວງ, ເມືອງ, ກິດຈະກຳເປີດຕົວໂຄງການ)
- ການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມ ໃນການເກັບກຳຂໍ້ມູນ ແລະ ເຜີຍແຜ່ຂໍ້ມູນພື້ນຖານ (ກອງປະຊຸມຄະນະບໍລິຫານງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ).
- ການວາງແຜນ, ການລາຍງານ ແລະ ຄວາມຄືບໜ້າ ປະຈຳປີ ດ້ວຍການເຂົ້າຮ່ວມຂອງຫຼາຍພາກສ່ວນທີ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ (ກອງປະຊຸມຄະນະບໍລິຫານງານການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ).
- ຄຳຄິດຄຳເຫັນ ແລະ ການວິເຄາະ ແລະ ຜ່ານ community of practice (ກິດຈະກຳການຮຽນຮູ້ຂອງກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ)
- ການສຳພາດຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມ ແລະ ການກວດສອບຂອງສັງຄົມ ໃນລະຫວ່າງການທົບທວນກາງໄລຍະຂອງໂຄງການ ແລະ ການສຳຫຼວດສາຍສຸດທ້າຍ (ກອງປະຊຸມຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ)

5. ງົບປະມານ ແລະ ໜ້າທີ່ຮັບຜິດຊອບ ສຳລັບກິດຈະກຳການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ

5.1. ງົບປະມານ

- ຜູ້ຈັດການໂຄງການ ຂອງ Helvetas ທີ່ຍັງບໍ່ທັນໄດ້ຮັບການມອບໝາຍ ຈະຮັບຜິດຊອບແຜນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຜູ້ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ, ຊຶ່ງຈະຖືກຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໂດຍການຮ່ວມມືຢ່າງໃກ້ຊິດຂອງກອງເລຂາເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ແລະ ຜູ້ໄດ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່. SEP ຈະເປັນສ່ວນໜຶ່ງທີ່ສຳຄັນຂອງແຜນຂໍ້ຜູກພັນດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສັງຄົມ (ESCP) ເຊັ່ນດຽວກັນກັບໂຄງຮ່າງການວາງແຜນໂຄງການ ແລະ ແຜນ

ວຽກປະຈຳປີ.

- ຕາຕະລາງຕົ້ນທຶນປະກອບມີ ງົບປະມານສໍາລັບການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງທັງໝົດທີ່ວາງແຜນໄວ້.
- ຜູ້ຕິດຕໍ່ປະຈຸບັນແມ່ນ:

Kaspar Grossenbacher

ຜູ້ອໍານວຍການ ຂອງອົງການ Helvetas ປະຈຳລາວ

HELVETAS Swiss Intercooperation – Helvetas Germany

ຕູ້ໄປສະນີ 6367, ເຮືອນເລກທີ 143, ບ້ານໂພນທັນເໜືອ, ໜ່ວຍ 15

ຖະໜົນໂພນທັນ, ເມືອງໄຊເສດຖາ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ

ໂທ: (856-21) 263 189 / ແຟັກ: (856-21)263 190

ມືຖື : (856-20) 5557 3933

WhatsApp: +41793245863

helvetas.org/laos – helvetas.de

ກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ

ຕູ້ໄປສະນີ 6367, ເຮືອນເລກທີ 143, ບ້ານໂພນທັນເໜືອ, ໜ່ວຍ 15

ຖະໜົນໂພນທັນ, ເມືອງໄຊເສດຖາ, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ

ໂທ: (856-30) 981 5657

ມືຖື: (856-20) 23061662

5.2. ໜ້າທີ່ ແລະ ຄວາມຮັບຜິດຊອບ ຂອງການຄຸ້ມຄອງ

ອົງການ Helvetas ຈະຮັບຜິດຊອບໃນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ SEP ໂດຍລວມ, ລວມທັງ ການອໍານວຍຄວາມສະດວກຂອງການປຶກສາຫາລືທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບບົດບັນທຶກຄວາມເຂົ້າໃຈ ແລະ ການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງຜູ້ທີ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ການປຶກສາຫາລື ໂດຍຜ່ານກອງປະຊຸມຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ (ການກວດກາ: ຜູ້ອໍານວຍການ; ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ; ຜູ້ຈັດການໂຄງການ).

ກອງເລຂາກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ຈະຮັບຜິດຊອບໃນການອໍານວຍຄວາມສະດວກ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຂອງ CoP ຕິດພັນກັບການສ່ວນຮ່ວມຂອງພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ການປຶກສາຫາລື ແລກປ່ຽນຄວາມຮູ້ ແລະ ການປຶກສາຫາລື ຜ່ານຄະນະຊີ້ນຳກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ແລະ ສະມາຊິກກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ (ການກວດກາ: ຜູ້ປະສານງານສາກົນກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ; ການປະຕິບັດ:

KM ແລະ ຜູ້ປະສານງານຕິດຕໍ່ສື່ສານ)

ຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງ (ການໃຫ້ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່) ຈະກຳນົດເງື່ອນໄຂການຄັດເລືອກຜູ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່, ທົບທວນຄືນ ຂໍ້ສະເໜີທີ່ສົ່ງມາ ແລະ ຄັດເລືອກເອົາຜູ້ຮັບທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່. ນອກຈາກນັ້ນ, ຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງ ຈະເປັນຄະນະ ຮັບຜິດຊອບໂຄງການ, ໃຫ້ຄຳຄິດຄຳເຫັນຢ່າງເປັນປົກກະຕິ ກ່ຽວກັບຂະບວນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ ແລະ ກະກຽມ ບົດແນະນຳ ໃຫ້ແກ່ກອງປະຊຸມຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ (ປະຈຳເຄິ່ງປີ). ສະມາຊິກຄະນະ ກຳມະການ ຄຸ້ມຄອງ ຈະຖືກເລືອກຕັ້ງໂດຍຄະນະຊີ້ນຳກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ແລະ ປະກອບດ້ວຍຜູ້ຕາງໜ້າຂອງ ສະມາຊິກກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ, ກອງເລຂາກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ແລະ ອົງການ Helvetas, ຊຶ່ງອາດລວມທັງ ສະມາຊິກພາຍນອກຂອງກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ.

ເພື່ອຮັບປະກັນການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ຜົນການປົກສາຫາລືໄດ້ຖືກບັນທຶກໄວ້ຢ່າງເໝາະສົມ :

- ກິດຈະກຳ SEP ຈະຖືກນຳໄປໃຊ້ເຂົ້າໃນຂອບເຂດໄດ້ຮັບຂອງໂຄງການ ແລະ ໂຄງການຈະລາຍງານຕົວຊີ້ວັດສະເພາະ ຂອງ SEP.
- ກິດຈະກຳ SEP ຈະຖືກລວມເຂົ້າໃນແຜນວຽກໂຄງການປະຈຳປີ ແລະ ລາຍງານເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງການກວດກາ ຄວາມຄືບໜ້າ.
- SEP ຈະເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງແຜນພັນທະດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສັງຄົມ ແລະ ລາຍງານ ຕາມຄວາມຕ້ອງການຂອງ ທະນາຄານໂລກ.
- ກິດຈະກຳການມີສ່ວນຮ່ວມ ແລະ ການປົກສາຫາລື ຂອງຜູ້ມີສ່ວນຮ່ວມຕົ້ນຕໍ ຈະຖືກບັນທຶກໄວ້ໃນບົດລາຍງານ ສະເພາະ ແລະ ບົດບັນທຶກກອງປະຊຸມ.

6. ກົນໄກແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ

ກົນໄກແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ ຈະໄດ້ຮັບການສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນ ເພື່ອຮັບ ແລະ ແກ້ໄຂການສົ່ງຂ່າວ ແລະ ຄຳຮ້ອງທຸກ ຢ່າງທັນການ ແລະ ມີປະສິດທິຜົນທີ່ໜ້າເພິ່ງພໍໃຈ ຂອງທຸກຝ່າຍທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ. ການຮ້ອງທຸກ ສາມາດຖືກສົ່ງໄດ້ຖ້າຜູ້ໃດຜູ້ໜຶ່ງ ເຊື່ອວ່າ ໂຄງການມີຜົນກະທົບທາງລົບຕໍ່ຊຸມຊົນ ຫຼື ຊີວິດການເປັນຢູ່ຂອງບຸກຄົນ. ນີ້ອາດຈະປະກອບມີ ຄຳຖາມສຳລັບຂໍ້ມູນເພີ່ມ ເຕີມຂອງໂຄງການ, ຄວາມກະຈ່າງແຈ້ງ, ຄຳຄິດຄຳເຫັນ ແລະ ຄຳແນະນຳ ເພື່ອສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃນການອອກແບບ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ. ກົນໄກແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກຈະ:

- ໃຫ້ປະຊາຊົນຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ ມີຊ່ອງທາງໃນການຮ້ອງຮຽນ ຫຼື ແກ້ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ່ງທີ່ອາດຈະເກີດຂຶ້ນໃນລະຫວ່າງ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ.
- ຮັບປະກັນການກຳນົດການຊິດເຊີຍທີ່ເໝາະສົມ ຍອມຮັບເຊິ່ງກັນ ແລະ ກັນ ແລະ ຖືກປະຕິບັດ ຕາມຄວາມພໍໃຈຂອງ ຜູ້ຮ້ອງທຸກ.

ການຮ້ອງທຸກຂອງປະຊາຊົນ ຈະຖືກບັນທຶກ, ຊ່ອງທາງການແກ້ໄຂໃນ 2 ທາງ:

- ການຮຽກຮ້ອງ ແລະ ຮ້ອງທຸກ ຈະຖືກສົ່ງ ຜ່ານໜ່ວຍງານໄກ່ເກ່ຍບ້ານທີ່ມີຢູ່ແລ້ວ ຫຼື ຖືກສົ່ງໜ້າໂດຍກົງຫາຈຸດປະສານງານ ຄະນະກຳມະການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກຂອງເມືອງ, ແຂວງ ແລະ ຫ້ອງການສູນກາງຂອງອົງການຜູ້ກວດກາ (ກະຊວງຊັບພະຍາກອນ ທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ), ຫຼື ມອບໃຫ້ຈຸດປະສານງານຂອງອົງການຜູ້ໃຫ້ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອ ຫຼື ໜ່ວຍງານຄຸ້ມຄອງໂຄງການ ຂອງອົງການ Helvetas. ລາຍລະອຽດຂໍ້ມູນການຕິດຕໍ່ ຈະໄດ້ຮັບການເຜີຍແຜ່ໂດຍຜ່ານໃບປົວ ແລະ ເວບໄຊ. ການຍື່ນເລື່ອງຮ້ອງທຸກ ຈະຜ່ານທາງໂທລະສັບ ແລະ ຕິດຕໍ່ໂດຍກົງກັບຈຸດປະສານງານທີ່ໄດ້ຮັບມອບໝາຍ ຫຼື ເປັນລາຍລັກອັກສອນຜ່ານທາງຂໍ້ຄວາມໂດຍໃຊ້ຈຸດຕິດຕໍ່ທາງຈິດໝາຍເອເລັກໂຕຣນິກ/ສື່ສັງຄົມອອນລາຍ. ຄຳຮ້ອງທຸກ ຈະຖືກບັນທຶກໄວ້ໃນຈຸດຮັບ ແລະ ສົ່ງຕໍ່ໃຫ້ໜ່ວຍງານຄຸ້ມຄອງໂຄງການຂອງອົງການ Helvetas. ຄຳຮ້ອງທຸກ ຈະຖືກສືບສວນ ແລະ ແກ້ໄຂ ໂດຍໜ່ວຍງານຄຸ້ມຄອງໂຄງການຂອງອົງການ Helvetas ເຊິ່ງຈະໃຫ້ຄຳປຶກສາ ແລະ ໃຫ້ຄຳແນະນຳ ເພື່ອແກ້ໄຂຂໍ້ຂ້ອງໃຈຈາກຈຸດປະສານງານຂອງຄະນະກຳມະການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ ກະຊວງຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ. ຄຳຮ້ອງທຸກ,ຄຳຄິດຄຳເຫັນ ທີ່ໄດ້ຮັບ ແລະ ຖືກແກ້ໄຂ ແມ່ນຖືກບັນທຶກໄວ້ໃນປຶ້ມບັນທຶກສະເພາະ ພ້ອມທັງ ບົດລາຍງານການກວດກາ/ຄວາມຄືບໜ້າຂອງ ESF. ສຳລັບຄຳຮ້ອງທຸກທີ່ບໍ່ກ່ຽວຂ້ອງ ຫຼື ບໍ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບໂຄງການນີ້, ຜູ້ຮ້ອງທຸກຈະຖືກແນະນຳໃຫ້ຕິດຕໍ່ ຫຼື ເຂົ້າຫາອົງການປົກຄອງ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ໂດຍກົງ.
- ໂຄງການ ຈະພິຈາລະນາສ້າງຕັ້ງສາຍດ່ວນແບບບໍ່ເສຍຄ່າ ຫຼື WhatsApp ທີ່ໃຊ້ທົ່ວໄປ ເພື່ອສະໜອງການສົ່ງ ແລະ ຮັບຄຳຮ້ອງທຸກອື່ນ. ການຮັບຟັງຄຳຄິດຄຳເຫັນທົ່ວໄປ ຈະຖືກດຳເນີນການໃນລະດັບຊຸມຊົນ ເພື່ອສະໜອງພື້ນທີ່ສຳລັບທຸກຄົນທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ, ໂດຍສະເພາະ ຄອບຄົວທີ່ບໍ່ມີຄວາມສາມາດຊ່ວຍເຫຼືອຕົວເອງໄດ້ ທີ່ຈະສະແດງຄວາມຄິດເຫັນ ແລະ ຄວາມກັງວົນຂອງເຂົາເຈົ້າທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບໂຄງການໃນລະຫວ່າງການວາງແຜນ, ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ການກວດກາ ການແຊກແຊງຂອງຊຸມຊົນ. ອົງການ Helvetas ຮ່ວມມືກັບກອງເລຂາກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບຂໍ້ມູນຂ່າວສານທີ່ດິນ ຈະສະໜັບສະໜູນຜູ້ໃຫ້ທຶນຢ່ອຍໃນການອໍານວຍຄວາມສະດວກໃຫ້ແກ່ການພິຈາລະນາການຮ້ອງຮຽນດັ່ງກ່າວ ແຕ່ຍັງມີສ່ວນຮ່ວມໂດຍກົງກັບຊຸມຊົນ. ໂອກາດສຳລັບການໃຫ້ຄຳຄິດຄຳເຫັນ ຈະຖືກສ້າງຂຶ້ນໃນລະຫວ່າງການຕິດຕໍ່ໃນເບື້ອງຕົ້ນກັບຊຸມຊົນທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ ຊຶ່ງທີ່ສະໜອງພື້ນທີ່ໃຫ້ປະຊາຊົນເພື່ອຫຼຸດຜ່ອນຄວາມກັງວົນຂອງເຂົາເຈົ້າ ຖ້າຈຳເປັນ, ແກ້ໄຂການແຊກແຊງໂຄງການ; ສິ່ງເຫຼົ່ານີ້ ຈະຖືກຕິດຕາມໃນລະຫວ່າງການກວດກາຄວາມຄືບໜ້າ, ຊຸກຍູ້ໃຫ້ຊຸມຊົນ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຈາກພາຍນອກ ໃຫ້ຄຳຄິດເຫັນ, ຍົກສູງຄວາມບັນຫາ ແລະ ແບ່ງປັນປະສົບການຂອງເຂົາເຈົ້າ. ການຮ້ອງທຸກ ຜ່ານສາຍດ່ວນ, ການຮັບຟັງ ຫຼື ການປຶກສາຫາລືອື່ນໆ ຈະຖືກຕິດຕາມ ບັນທຶກເປັນເອກະສານໄວ້, ບັນຫາ, ຄຳຮ້ອງທຸກສະເພາະແລະ ແກ້ໄຂຢ່າງທັນເວລາໂດຍຈຸດປະສານງານຄະນະກຳມະການແກ້ໄຂຄຳຮ້ອງທຸກ ທີ່ໄດ້ຮັບມອບໝາຍຈາກອົງການຜູ້ໃຫ້ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອ ຫຼື ໜ່ວຍງານຄຸ້ມຄອງໂຄງການຂອງອົງການ Helvetas.

7. ການກວດກາ ແລະ ການລາຍງານ

7.1. ການມີສ່ວນຮ່ວມຂອງພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງໃນກິດຈະກຳການກວດກາ

- ໂຄງການດັ່ງກ່າວ ຈະບໍ່ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ມີການກວດກາຈາກພາກສ່ວນທີສາມຢ່າງເປັນລະບົບ ເນື່ອງຈາກຄວາມສ່ຽງດ້ານສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ສັງຄົມຂ້ອນຂ້າງຕໍ່າ,ຫວັງວ່າຈະບໍ່ມີຜົນກະທົບ ທັງທາງກົງ ແລະ ທາງອ້ອມກ່ຽວກັບດ້ານທາງລົບ

ຕໍ່ສິ່ງແວດລ້ອມ. ກ່ຽວກັບຜົນກະທົບທາງດ້ານສັງຄົມທີ່ອາດຈະເກີດຂຶ້ນ, ຄວາມສ່ຽງລວມມີຄວາມເຄັ່ງຕຶງທີ່ເພີ່ມຂຶ້ນ ກັບການຂັດແຍ້ງທີ່ກ່ຽວກັບທີ່ດິນທີ່ບໍ່ໄດ້ຮັບການແກ້ໄຂ ແລະ ຂະບວນການແກ້ໄຂຂໍ້ຂັດແຍ້ງ, ຂາດການປະສານງານ ແລະ ການຮ່ວມມື ລະຫວ່າງ ຜູ້ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງທາງກົງ ຫຼື ທາງອ້ອມ. ປະເພດຂອງຄວາມສ່ຽງ ຈະຕ້ອງຖືກແກ້ໄຂຜ່ານ ມາດຕະການຫຼຸດຜ່ອນທີ່ສ້າງຂຶ້ນໃນຂະບວນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ ແລະ ບໍ່ສາມາດແກ້ໄຂ ໄດ້ໂດຍຜ່ານປັດໄຈຕິດຕາມຂອງພາກສ່ວນກວດກາທິສາມ.

- ໂຄງການ ຈະສ້າງຄວາມອາດສາມາດ ແລະ ຄວາມຮູ້ຄວາມສາມາດຂອງພາກສ່ວນທີ່ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ (ລວມທັງຜູ້ໃຫ້ ທຶນຊ່ວຍເຫຼືອຕໍ່) ເພື່ອຮັບໜ້າທີ່ຕິດຕາມ ຊຶ່ງເປັນສ່ວນໜຶ່ງຂອງການຄຸ້ມຄອງຮອບວຽນໂຄງການປົກກະຕິ. ປັດໄຈນຳ ເຂົ້າຈາກພາກສ່ວນທິສາມ ອາດຈະຈຳເປັນສຳລັບການສ້າງຕັ້ງລະບົບການກວດກາ ແລະ ການວັດແທກຜົນໄດ້ຮັບ ໂດຍລວມ, ຊຶ່ງກົງກັບຄວາມຕ້ອງການຂອງທະນາຄານໂລກ/ກອງທຶນພັດທະນາສັງຄົມຂອງຢີ່ປຸ່ນ. ການຊ່ວຍເຫຼືອ ຈາກພາຍນອກ ອາດຈະຈຳເປັນສຳລັບການເກັບກຳຂໍ້ມູນ ແລະ ການຕີຄວາມໝາຍໂດຍທົ່ວໄປ, ເຊັ່ນດຽວກັນກັບ ການປະຕິບັດການສຳຫຼວດພື້ນຖານ, ການສິ້ນສຸດການສຳຫຼວດ, ການປະເມີນໄລຍະກາງ ແລະ ທ້າຍຂອງໂຄງການທີ່ ຄາດໄວ້.
- ໂຄງການດັ່ງກ່າວ ຈະນຳໃຊ້ຈຸດສຳຄັນໃນການຄຸ້ມຄອງຮອບວຽນໂຄງການ ເພື່ອມີສ່ວນຮ່ວມກັບຜູ້ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ຂອງໂຄງການເຂົ້າໃນຂະບວນການກວດກາໂຄງການໃນລະດັບຕ່າງໆ ຄື:
 - ການຮັບຟັງຄຳຄິດເຫັນຈາກມວນຊົນ ຈະຖືກດຳເນີນໃນເວລາຂອງການກວດກາປະຈຳປີຂອງໂຄງການ, ຊຶ່ງຕິດ ພັນກັບຊຸມຊົນທີ່ຖືກກະທົບ ແລະ ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງທ້ອງຖິ່ນ ໃນການທົບທວນ ແລະ ເຜີຍແຜ່ຜົນການ ກວດກາ.
 - ກອງປະຊຸມສາມັນຂອງ CoP ຈະເປັນເວທີທີ່ສຳຄັນທີ່ສຸດສຳລັບສະພາບການທີ່ມີຄຸນນະພາບ ແລະ ຜົນກະທົບຕໍ່ ການກວດກາໂຄງການ ໂດຍມີການພົວພັນຢ່າງກວ້າງຂວາງຂອງພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ທັງພາກລັດ ແລະ ເອກະ ຊົນ.
 - ຜ່ານຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ, ຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງໂຄງການ ແລະ ກອງປະຊຸມ ສະມາຊິກຫຼັກຂອງກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບທີ່ດິນ, ໂຄງການດັ່ງກ່າວ ຈະແບ່ງປັນ ແລະ ທົບທວນຄືນຜົນການ ກວດກາເປັນແຕ່ລະໄລຍະ, ເພື່ອຮັບຄຳຄິດເຫັນ ແລະ ວິເຄາະລົງເລິກ.
 - ພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ ຈະມີສ່ວນຮ່ວມຢ່າງທ້າວຫັນໃນການເກັບກຳຂໍ້ມູນ ສຳລັບ ການກຽມ ພ້ອມທັງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດການປະເມີນໂຄງການພາຍໃນ ແລະ ພາຍນອກ ຕາມທີ່ໄດ້ວາງແຜນໄວ້.

7.2. ການລາຍງານຄືນໃຫ້ກຸ່ມທີ່ມີສ່ວນຮ່ວມ

ໂຄງການດັ່ງກ່າວ ຈະລາຍງານຄືນໃຫ້ພາກສ່ວນທີ່ໄດ້ຮັບຜົນກະທົບ ແລະ ມີຄວາມສົນໃຈ ໂດຍຜ່ານກົນໄກທີ່ໄດ້ລະບຸໄວ້ ໃນບົດທີ 4.5 ແລະ ບົດ 4.6. ການລາຍງານກ່ຽວກັບຄວາມຄືບໜ້າ, ການທົບທວນຄືນ ແລະ ການປະເມີນຜົນ ຈະເກີດ ຂຶ້ນດັ່ງນີ້:

- ໃນລະຫວ່າງກອງປະຊຸມປະຈຳປີຂອງຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ເຊິ່ງເປັນປະທານ ໂດຍ ພາກສ່ວນຂອງລັດຖະບານທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ເຂົ້າຮ່ວມໂດຍພາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງໂດຍກົງທັງໝົດ, ລວມທັງຕົວ

ແທນຂອງຊຸມຊົນ.

- ໃນລະຫວ່າງກອງປະຊຸມຄະນະບໍລິຫານງານໂຄງການປະຈຳເຄິ່ງປີ, ກອງປະຊຸມສະມາຊິກຫຼັກຂອງກຸ່ມເຮັດວຽກກ່ຽວກັບທີ່ດິນ, ລວມທັງການແລກປ່ຽນຫົວຂໍ້ໃນ CoP, ສະຖານະການຂອງໂຄງການຈະຖືກແບ່ງປັນ ແລະ ປຶກສາຫາລື. ຂໍ້ສະເໜີ ຈະຖືກອະທິບາຍລະອຽດເພື່ອຊີ້ນຳ ແລະ ຕັດສິນຕໍ່ໄປ ຊຶ່ງເຮັດຢູ່ໃນລະດັບການດຳເນີນງານ ແລະ ຄະນະກຳມະການຄຸ້ມຄອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ.